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KÖZMEGHALL-
GATÁS 

Közmeghallgatást tartott 
december 3-án Szerencs 
Város Önkormányzatának 
Képviselő-testülete. Ezt 
megelőzőleg egy nappal 
Ondon tartottak lakossági 
fórumot. Cikkeink a 14-15. 
oldalon olvashatóak.

INTERJÚ 
December 1-jétől pályá-
zat útján városunk jegy-
zőjévé került kinevezésre 
dr. Béni Gyula. Az Olvasók 
számára egy bemutatko-
zó interjút készítettünk  
vele, hogy jobban megis-
merhessék. Cikkünk a 9. 
oldalon olvasható.

„A várban vár a Mikulás!” elnevezésű program örömteli  
élményt nyújtott a legkisebbeknek. 

Cikkünk a 11. oldalon olvasható.



Szerencsen is fellobbant december 1-én az első gyertya a város adventi 
koszorúján. A Rákóczi-vár udvarán megtartott eseményen a megjelenteket 
Koncz Zsófia, a térség országgyűlési képviselője, a Kulturális és Innovációs 
Minisztérium családokért felelős államtitkára köszöntötte. Hangsúlyozta, 
hogy az advent az egyik legkülönlegesebb időszak a várakozás miatt, és ki-
emelte a helyi közösség összefogásával megvalósított programokat, például 
a gyermekeknek szervezett eseményeket és a nemrég megnyílt Nemzeti 
Művelődési Intézet helyi irodáját, amely a Petőfi Kulturális Program részeként 
jött létre, amiről részletesebben a 7. oldalon írunk. Csejoszki Szabolcs gö-
rögkatolikus parókus adventi beszédében az ünnep várásának lényegét 
hangsúlyozta, amely a találkozás és a meghittség keresésében rejlik. Fel-
idézte, hogy a rohanó világban milyen értékesek a közös pillanatok – egy 
ebéd a családdal vagy egy beszélgetés a házastárssal –, és ezt hasonlította 
az ünnep lényegéhez: a megálláshoz, az Isten közelségének megtapaszta-
lásához. Rámutatott arra, hogy Isten mindig jelen van, közel van hozzánk, 
és karácsonykor mindannyiunk életébe be akar lépni. A szeretet, a barátság 
és az egymás iránti tisztelet fontosságát hangsúlyozta, ami a gyertyagyújtás 
szimbolikájában is megjelenik. A beszédet követően Koncz Zsófia, Kiss Attila 
polgármester és Csejoszki Szabolcs két óvodás kíséretében meggyújtotta 
az első adventi gyertyát. Ezután felléptek a Szerencsi Óvoda és Bölcsőde 
Katica, illetve Lepke csoport csöppségei, majd a Bolyai János Katolikus Ál-
talános Iskola ünnepi műsora volt látható. 

A hagyományoknak megfelelően lángra lobbant a reményt szimbolizáló 
második gyertya, december 8-án. Közvetlenül a gyertyagyújtás előtt a Sze-
rencsi Tankerület művészetis diákjainak zenés műsora volt látható. Marosi 
Balázs római katolikus káplán advent második vasárnapján tartott beszé-
dében arra hívta fel a megjelentek figyelmét, hogy a világban tapasztalható 
nehézségek és sötétség ellenére továbbra is támaszkodjanak a hit erejére. 
Arra bátorított mindenkit, hogy ne adják át magukat a reménytelenségnek, 
hanem forduljanak Jézushoz, a tanításaihoz, amely utat mutat az igazsá-
gosság és a tisztaság felé. Az atya külön rámutatott arra, hogy az ünneplés 
ne a tárgyak és ajándékok körül forogjon. „Ne vesszünk el az ajándékok so-
kaságában, ne vesszünk el a világ által felkínált forgatagban, mert az ünnep 

nem a tárgyakról vagy az 
eszközökről szól. Ez egy 
személyről szól, arról, 
akinek a születésnapját 
ünnepeljük” – mondta 
Marosi Balázs. Hozzátet-
te: Ha megengedjük, 
hogy ez a személy része 
legyen az ünnepünknek 
és az életünknek, akkor 
az gyökeresen meg fog 
változni. A beszéd után 
az atya két óvodás kísé-
retében meggyújtotta a 
második gyertyát. A be-
szédet követően műsort 
adtak a Bocskai István 
Katolikus Gimnázium és 
Technikum tanulói, vala-
mint a Szent Kinga Tagó-
voda csöppségei. 

A harmadik örömöt 
szimbolizáló gyertya 
december 15-én lobbant 
lángra. A megjelenteket 
Balázs Pál református lelkipásztor köszöntötte, aki a 66. zsoltár szavaival 
nyitotta meg gondolatai. „Örvendj egész föld az Istennek és énekelj szép 
zengéssel!” – kezdte a lelkipásztor. Hozzátette: az adventi időszak nem csu-
pán Jézus születésének ünnepére való készülődést jelenti, hanem annak tu-
datosítását is, hogy mi már a második adventben élünk, Krisztust visszavár-
va. A lelkipásztor kiemelte, hogy az adventi öröm nemcsak a múlt 
eseményeiből fakad, hanem ma is élő üzenet. A karácsony lényege, hogy 
felismerjük és elfogadjuk Jézus Krisztust, a Messiást, akit Isten küldött a világ 
megváltására. Az atya zárásként arra biztatta a jelenlévőket, hogy a 2024-
es karácsonyt ne csupán egy szokásos ünnepi eseményként éljék meg, ha-
nem egy olyan örömteli találkozásként Krisztussal, amely átalakítja életüket. 
A beszédet követően a lelkipásztor három óvodás kíséretében meggyújtotta 
az örömöt szimbolizáló gyertyát. Ezután a Rákóczi Zsigmond Református 
Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola Alapfokú Művészeti Iskola és a Gyöngy-
szem Tagóvoda adventi műsora volt látható.

Az adventi időszak a remény, az öröm és a hit megélé-
sének ideje, amely a közösségek számára is különleges 
pillanatokat kínál. Szerencsen az ünnepi vasárnapokhoz 
kapcsolódó gyertyagyújtások nemcsak a karácsonyra va-
ló készülődést, hanem a hit mélyebb megélését és kö-
zösségi élményként is szolgáltak.
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Balázs Pál református lelkipásztor három óvodás kíséretében meggyújtja a harmadik adventi gyertyát

ADVENTI GYERTYAGYÚJTÁSOK
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Ünnepélyes szalagátvágással zárult a fejlesztések átadása

A szerencsi csokoládé gyártásának kezdete 
1923-ra datálható, amikor a csokoládéüzem meg-
kezdte működését a cukorgyár közelében. A ki-
emelkedő minőségű termékek gyorsan nagy 
népszerűségre tettek szert nemcsak hazai, ha-
nem nemzetközi szinten is. A hagyományok foly-
tatásáról a Szerencsi Bonbon Kft. gondoskodik 
már 1996 óta. 

Kiss Attila polgármester köszöntőjében mél-
tatta a vállalkozás tevékenységét, amely 101 éves 
hagyományokon alapuló csokoládégyártással 
foglalkozik. Felidézte, hogy tavaly ünnepségekkel 
tették emlékezetessé a kerek évfordulót. A pol-
gármester külön kiemelte a cég folyamatos fej-
lődését, amelyet már a 2010-es évektől kezdve 
személyesen is figyelemmel követ. Kiss Attila 
hangsúlyozta, hogy ez már a harmadik nagy fej-
lesztés a Szerencsi Bonbon Kft. életében: a ko-
rábbi csarnokbővítések mára megteltek gépek-
kel és dolgozókkal. A városvezető kiemelte, hogy 
ezek az új beruházások hosszú távon segítik az 
élelmiszeripari hagyományok megőrzését és gya-
rapítását. 

Koncz Zsófia, a térség országgyűlési képvise-
lője, a Kulturális és Innovációs Minisztérium csa-
ládokért felelős államtitkára köszöntőjében kie-
melte a szerencsi csokoládégyártás 101 éves 
hagyományát, amely mélyen összefonódik a vá-
ros identitásával. Méltatta a vállalkozás fejlődé-
sét, amely 1996-ban indult újra, és ma már 130 

családnak nyújt megélhetést. „Egy óriási álom 
vált valóra, amikor 2022-ben új üzemcsarnokot 
avattunk. Gyakorlatilag három különböző gyár-
egységből tudott egy helyre költözni a gyártás” 
– mondta Koncz Zsófia. Hangsúlyozta: Most 
nyolc új modern géppel gazdagodott az üzem, 
az egymilliárd forintos beruházásnak a felét tá-
mogatta a kormány. Ezzel a modernizációval to-
vább növelik a vállalat versenyképességét. Koncz 
Zsófia kiemelte az édességkészítő képzés jelen-
tőségét, amelynek célja az élelmiszeripari tudás 
átadása a jövő generációinak. 

Tállai András, a Pénzügyminisztérium parla-
menti államtitkára köszöntőjében elmondta, 
hogy a 2025-ös költségvetés új lehetőséget nyit 
Magyarország, a gazdaság és az emberek szá-
mára. Kifejtette, abban bíznak, hogy jövőre véget 
érnek a háborúk és minden visszatérhet a régi 
kerékvágásba. Hozzátette, remélik, hogy az idei 
0,8 százalékos gazdasági növekedéssel szemben 
jövőre már eléri a 3,5 százalékot a GDP növeke-
dési üteme. Hangsúlyozta: Ha van növekedés ak-
kor van munkahely és jövedelem, ami a fogyasz-
tást is emeli, ezért a büdzsé egyik fő célkitűzése 
az, hogy emelkedjenek a jövedelmek és a reálbér 
magasabb legyen. Ennek egyik fontos állomása 

már megtörtént azzal, hogy a felek megállapod-
tak a hároméves minimálbér-emelésben – foly-
tatta a parlamenti államtitkár. A Szerencsi Bon-
Bon Kft. beruházása kapcsán elmondta, hogy 
példaértékű, ami ebben a gyárban folyik. „A ma-
gyar kis és középvállalkozások példát vehetnek, 
hogy hogyan kell elhivatott módon az emberek 
érdekében, szülővárosunk érdekében tenni és 
dolgozni” – mondta Tállai András. 

Takács István, a Szerencsi Bonbon Kft. ügyve-
zetője elmondta, főként csomagológépeket sze-
reztek be, amelyek biztosítják a termékek, pél-
dául táblás csokoládék, desszertek, drazsék 
minőségi csomagolását. Az ügyvezető hangsú-
lyozta, hogy „a jó termékhez szép ruha is kell.” 
Kiemelte, hogy a kormány 500 millió forinttal tá-
mogatta a beruházást, a fennmaradó részt banki 
hitelből és saját forrásból finanszírozták. A mo-
dernizáció nemcsak a gyár hosszú távú működé-
sét biztosítja, hanem a piac elvárásainak megfe-
lelő új termékek fejlesztését is lehetővé teszi. 
Takács István külön kitért a cukormentes édes-
ségek iránti növekvő keresletre, valamint meg-
említett egy vitaminokkal dúsított termékcsalád 
bevezetésének terveit is, amelyek az egészség-
tudatos vásárlók igényeit célozzák meg.

A Szerencsi Bonbon Kft. már 1996 
óta őrzi és ápolja a csokoládégyártás 
hagyományait, most újabb jelentős 
fejlesztést hajtott végre. Az egymilli-
árd forintos beruházás részeként 
nyolc modern gépet állítottak üzem-
be, amelyek nemcsak a termékek 
csomagolási színvonalát emelik, ha-
nem hozzájárulnak a vállalat ver-
senyképességének további növelésé-
hez is. Az ünnepélyes átadásra 
november 29-én került sor a Szeren-
csi Bonbon Kft. üzemcsarnokában.

EGYMILLIÁRDOS FEJLESZTÉS A BONBONBAN

Nyolc új és modern géppel újít a Szerencsi Bonbon Kft.
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Nagy János kiemelte, a művészeti oktatás révén 
a gyermekek olyan értékek birtokába kerülnek, 
amelyek segítségével könnyebben megtalálják 
majd a helyüket a jövőben és a világban. „Gyöke-
reket” kapnak, amelyek megmutatják, kik ők, hon-
nan jöttek és hová tartanak – hangoztatta. 

Úgy fogalmazott: a kultúrát nem őrizni kell, 
mert az nem rab, nem ápolni, mert nem beteg, 
hanem mindenekelőtt élni, csinálni kell. Ez külö-
nösen így van akkor, ha a kultúra keresztény és 
magyar – tette hozzá, jelezve: a szerencsi rendez-
vényen is ez történik, hiszen ott fiatalok szaval-
nak, zenélnek, táncolnak és énekelnek. Az állam-
titkár azt mondta, ezek a fiatalok nem 
fogyasztják, hanem "újraélik és újrateremtik a ma-
gyar kultúrát". Aki ugyanis csak fogyaszt, az nem 
tesz hozzá, hanem csak elvesz abból, amit az előt-
te járók létrehoztak, előteremtettek. Nagy János 

szerint ebben az esetben könnyen megvalósulhat 
Kodály Zoltán „sötét jóslata”, a kultúra elpárol-
gása, és kimondható, hogy 2024-ben ez reális ve-
szély. Mint mondta, ezt mutatja a többi között az 
is, hogy európai templomokat könyvtárakká, szál-
lodákká, éttermekké alakítanak, vagy az, hogy 
Angliában az emberek már a Mohamed nevet ad-
ják a legtöbbször újszülött kisfiuknak. Nagy János 
ugyanakkor megjegyezte, hogy ami elpárolog, az 
nem tűnik el egyik pillanatról a másikra, hosszabb 
folyamat alatt zajlik le. Egyes nemzeteknél ilyenkor 
meg szokott szólalni a „vészcsengő”, ezek olyan 
népek, amelyek esetében még nem „ernyedtek, 
aludtak, tűntek el teljesen a nemzeti kultúra meg-
védésének önvédelmi reflexei” – tette hozzá. 
Hangsúlyozta, a magyar nemzet kétségkívül ezen 
nemzetek közé tartozik, hiszen a magyarok már 
öt évszázada ennek a veszélynek a tudatában él-

nek. Magyarországnak azonban mindegyik kihí-
vásra megvolt a válasza: a török hódításra a re-
formáció, a „németesítésre” Kazinczy, a nyelvújí-
tás és a reformkor, a kommunizmusra pedig a 
táncházmozgalom. 

Koncz Zsófia, a Kulturális és Innovációs Mi-
nisztérium családokért felelős államtitkára, a tér-
ség országgyűlési képviselője köszöntőjében ar-
ról szólt, hogy a Szerencsen és környékén élők 
ismerik és ápolják hagyományaikat. Méltatta a 
térség történelmi és kulturális hagyományait, ki-
emelve a régió jelentőségét, például Árpád ve-
zér, Bocskai István és Kossuth Lajos kapcsán. Kü-
lön figyelmet szentelt a művészeti oktatás 
sikerének és dicsérte a pedagógusok, intéz-
ményvezetők munkáját.  

Takaró Mihály miniszterelnöki főtanácsadó 
szerint a szerencsi rendezvény magáról az iden-
titásról szól. A kultúra alapját ugyanis nemcsak 
az anyanyelv jelenti. Egy nemzetnek van „zenei 
anyanyelve”, öltözködési és tánckultúrája is, és 
ezek a szerencsi eseményen mind megeleve-
nedtek. 

A Térségi Alapfokú Művészeti Iskola alapvető 
feladata, hogy kibontakoztassa a művészi ké-
pességeket és fejlessze a tehetségeket. Képző-
művészet, szín és bábművészet, valamint tánc 
és zeneművészeti ágazat egyaránt. Alapvető 
célkitűzése a nemzeti hagyományok ápolása, 
valamint az európai és más kultúra iránti nyi-
tottság kialakítása. Tanulóikat az élet tisztele-
tére, a kultúra megbecsülésére és az ehhez 
szükséges önfegyelemre, valamint az emberi al-
kotásban megjelenő szépség tiszteletére neve-
lik. További alapvető feladatuk egy művészeti 
iskolában, hogy a tanévben legalább két alka-
lommal színpadi fellépést biztosítsanak növen-
dékeik számára. A félévi, év végi vizsgákon, 
hangversenyeken, bemutatókon kívül ezen al-
kalom is ezt a célt szolgálja.

A kultúra továbbadásának leghatékonyabb módja a művészeti oktatás – 
közölte a Miniszterelnöki Irodát vezető államtitkár december 12-én a sze-
rencsi Rákóczi-vár Színháztermében, a Térségi Alapfokú Művészeti Iskola, a 
Tegyünk a jövő géniuszaiért! Alapítvány és a helyi tankerületi központ közös 
jótékonysági gálarendezvényén.

 A kultúra ápolása volt jótékonysági gálarendezvény fő célja

A Miskolci Szimfonikus Zenekar ismét fellé-
pett a történelmi falak között. Az esemény nem 
csupán a zenekar művészi kiválóságát helyezte 
reflektorfénybe, hanem a régió fiatal fúvós te-
hetségeinek bemutatkozására is alkalmat adott. 
Az est programját többnyire a barokk és klasszi-
kus zene legkiválóbb szerzőinek művei tették 
igazán különlegessé. A művészeket Ménesi 
Gergely vezényelte. A Miskolci Szimfonikus Ze-
nekarral jövőre is több alkalommal találkozhat-
nak majd a klasszikus zene rajongói Szerencsen.

Különleges zenei élményben lehe-
tett része a szerencsi Rákóczi-vár kö-
zönségének, november 28-án. 

A KLASSZIKUS ZENE VARÁZSA

A Miskolci Szimfonikus Zenekar ismét Szerencsen

JÓTÉKONYSÁGI GÁLARENDEZVÉNY
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A szerencsi tűzoltóparancsnok, aki évtizedek óta elhivatottsággal és 
odaadással szolgálta közösségünket, nyugdíj előtti állományba vonult – 
olvasható a BM Országos Katasztrófavédelmi Főigazgatóság Facebook ol-
dalán. Hozzátették: Munkája, hivatása a felelősségvállalásról és törődésről 
szólt. Az alezredes 1986. december 1-én szerelt fel a szerencsi tűzoltóságra 
beosztott tűzoltóként majd 2024. december 1-én, tűzoltóparancsnokként 
szerelt le. Több mint huszonöt éven keresztül tűzoltási és műszaki mentési 
szakterületen dolgozott. Számos tűzesetnél látott el irányítói feladatokat, 
több kiemelt jelentőségű feladatot oldott meg sikerrel. 

Két évvel ezelőtt egy interjú keretében mutattuk be a szerencsi tűzol-
tóparancsnok életének főbb mérföldköveit. Az interjúban megemlítette, 
hogy a lánglovagok egy összetartó közösség, ahol a bajtársiasság és a 
kölcsönös támogatás alapvető. A munkanapjai a parancsnokság irányí-
tásával, a beavatkozások koordinálásával és a csapat problémáinak ke-
zelésével teltek. A legnagyobb kihívást az érzelmi terhek jelentették, pél-
dául halálesetek feldolgozása. Szabadidejében sportol, korábban 
kézilabdázott, jelenleg az erőemelés a hobbija, amelyben több versenyt 
is nyert. A Bátorságért Érdemjellel és tűzoltósági tanácsos címmel is ki-
tüntetett tűzoltóparancsnokot 2022-ben magáról szerettük volna fag-

gatni, azonban folyton a bajtársiasság és a munka felé terelődött a be-
szélgetés. Akkor úgy fogalmazott, hogy végtelenül büszke a szerencsi 
lánglovagokra. A BM Országos Katasztrófavédelmi Főigazgatósághoz ha-
sonlóan a Szerencsi Hírek is pihenést, boldogságot és sok örömöt kíván 
az új életszakaszban.

Nácsa Bálint tűzoltó alezredes harmincnyolc év hivatá-
sos szolgálat után elbúcsúzott.
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Az ünnepi nyitvatartás mellett kedvezményt is kínálnak a szerencsi la-
kosok számára. Az említett az időszakban a helyi lakosok féláron vehetik 
igénybe a fürdő által kínált szolgáltatásokat. A kedvezmény igénybevé-
teléhez mindössze a lakcímkártya és a személyi igazolvány felmutatása 
szükséges a recepciónál. 

Kiss Attila, Szerencs polgármestere elmondta, hogy az akciót és az ün-
nepi nyitvatartást kísérleti jelleggel vezetik be. Kiemelte, hogy ez lénye-
gében egy teszt, amivel szeretnék felmérni, hogy mennyire használják ki 
a szerencsi lakosok a kedvezményeket, illetve mennyire veszik igénybe 
az ünnepek alatt a fürdő szolgáltatásait. Hozzátette: ha a mutatók ked-
vezőek, akkor terveik szerint a jövőben is alkalmazni fogják az akciókat 
és az ünnepi nyitvartást. 

Az év végi időszak ideális lehetőség arra, hogy a helyi lakosok kikap-
csolódjanak és feltöltődjenek a Szerencsi Fürdő & Wellnessházban. Az 
intézmény változatos szolgáltatásokkal várja a vendégeit: úszómedence, 
jakuzzi, finn szauna, gőzkabin, sókamra és fallabda. 

Ünnepi nyitvatartása:  
december 21-23.: 10-21 óráig, december 24.: ZÁRVA, december 

25-30.: 10-21 óráig, december 31.: 10-18 óráig, 2025. január 1-5. 
között: 10-20 óráig.

A Szerencsi Fürdő & Wellnessház idén különleges 
ajándékkal várja vendégeit az ünnepi időszakban: 2024. 
december 21. és 2025. január 5. között a létesítmény 
minden nap nyitva tart, ami az elmúlt öt évben mind-
össze egyszer fordult elő.

Nácsa Bálint elbúcsúzott a szerencsi tűzoltóságtól

Úszómedence

AZ ÜNNEP ALATT IS NYITVA MARAD A FÜRDŐ

Az ünnep alatt is nyitva tart a fürdő



A felek többek között kölcsönösen megálla-
podtak arról, hogy egymás munkáját elősegítik, 
továbbképzéseket szerveznek és támogatják a 
fiatal tehetségeket. A megállapodásnak része 
az egyházakkal való kapcsolatépítés, a közös 
pályázati részvétel, szakmai konferenciák és 
bűnmegelőzési kurzusok szervezése. Az isko-
lákkal való folyamatos kapcsolattartás szintén 
a megállapodás része, hiszen a felek fontosnak 
tartják a roma fiatalok társadalmi integrációjá-
nak erősítését. 

Horváth Ernő, Szerencs Város Roma Nemzeti-
ségi Önkormányzatának elnöke, a helyszíni bejá-
ráson elmondta ez már egy rég dédelgetett álma 
volt, hogy a helyi roma közösséget összefogja. 
„A Szerencsi Közösségi Ház minden szempontból 
kiváló lehetőségeket kínál. Képviselőtársaimmal 
erről személyesen is meggyőződhettünk. Lehet 
csocsózni, pingpongozni, tévét nézni, társasozni, 

könyvet olvasni, tanulni, főzni, sőt még különbö-
ző szakmákat is el lehet sajátítani. Ideális helyszín 
arra, hogy főleg a nyári szünetben az utcán lé-
zengő roma fiataloknak tartalmas kikapcsolódást 
biztosítsunk” – mondta Horváth Ernő. Hozzátet-
te: A következő Mikulás ünnepséget és egész-

ségnapot már itt szeretné megtartani, hogy ezzel 
is népszerűsítsék a Szerencsi Közösségi Ház szol-
gáltatásait. Az esemény végén Kissné Gulyás 
Borbála, a Szerencsi Közösségi Ház vezetője tar-
tott átfogó tájékoztatót a jövőre tervezett prog-
ramokról.

Együttműködési megállapodást kö-
tött Szerencs Város Roma Nemzetiségi 
Önkormányzata és a Szerencsi Közös-
ségi Ház, november 27-én.
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– Milyen irányban változtak a gondozot-
tak igényei az évek során? 

Alapvetően kijelenthető, hogy az intézmény 
kötelezettséget vállal arra, hogy a gondozottak 
igényei és állapota szerint szervezzék az intéz-
mény életét. A kérdés tisztánlátásához szükséges 
elmondani azt, hogy évről évre növekszik a de-
mens lakók száma, akik ilyen módon kiemelt fi-
gyelmet igényelnek a gondozók részéről. Az in-
tézmény rendelkezik az ehhez szükséges 
szakemberekkel, mind egészségügyi, mind pszi-
chológiai szempontból. Emellett minden egyház-
kerületi szociális intézményben szolgál lelkipász-
tor is, aki rendszeresen látogatja az otthon lakóit. 
A lelkipásztorok által vitt evangélium és lelki ke-

nyér kiemelten fontos szolgálatunk, hisszük, 
hogy az időskorban megfogalmazódó életkérdé-
sekre Isten igéje valódi és hiteles válaszokat ad. 
Az egyház küldetésében ez egy speciális terület, 
ugyanakkor azt is el kell mondanom, hogy gyü-
lekezeteinkben, köznevelési intézményeinkben 
minden korosztályt hívogat a bennünket meg-
szólítani szándékozó Mindenható Isten. 

– Kiss Attila, Szerencs város polgármes-
tere nemrégiben ellátogatott az otthonba 
egy helyszíni bejárás keretében. Mit tekin-
tettek meg közösen, esetleg volt-e a vala-
milyen javaslat, ötlet amiben megállapod-
tak? 

A látogatás kapcsán el lehet mondani, hogy 
egy rendkívül alapos és információdús esemény-
ként tekinthetünk a polgármester úrral történt 
találkozásra, melyben áttekintettük az egyház-
kerület, az intézmény és az önkormányzat eddigi 
együttműködéseit az idősek otthona kapcsán. 
Hálásak vagyunk, hogy polgármester úr sok időt 
szánt a tájékozódásra, és őszinte nyitottsággal 
fogadta mind a fenntartó egyházkerület, mind az 
üzemeltető szempontjait. A helyszíni bejárás so-
rán megtekintettük az éppen felújítás alatt lévő 
ingatlant, mely az önkormányzat tulajdonában 
van. A delegációnak lehetősége volt találkozni 
az intézményvezetővel, munkatársakkal és gon-
dozottakkal is, úgy gondolom átfogó képet kap-
hatott arról, hogy milyen örömeink és megoldan-
dó feladataink vannak a jövőre nézve. Az 

épületen jelenleg fűtéskorszerűsítési munkálatok 
zajlanak, érdemes megemlíteni, hogy a beruhá-
zási forrás megszerzésében dr. Koncz Zsófia kép-
viselőasszony nyújtott óriási segítséget. A felújí-
tás hamarosan a végéhez közeledik, ami azért is 
fontos, mert sok türelmet igényel a lakók és a 
munkavállalók szempontjából is. Kiss Attila pol-
gármester úr partner volt azoknak a kérdések-
nek a megbeszélésében, hogy az üzemeltetés 
szempontjából felvetődött kérdésekre közösen 
találjuk meg a válaszokat, ez azért is fontos, mert 
a közvetlen szomszédságban működő rendelő-
intézettel összehangolva szükséges hosszú távon 
együtt gondolkodnunk.  

– Az elmúlt években milyen fejlesztések 
valósultak meg az intézményben, és a jövő-
ben mire fognak fókuszálni? 

A bejárás során megtekintettük annak a be-
ruházásnak az eredményeit is, mely hosszú távon 
referenciaként szolgál az intézmény számára. 
2022-ben saját forrásból újult meg az egyik épü-
let egy teljes lakófolyosója a hozzá tartozó ki-
szolgálóhelységekkel, illetve a tetőtérben a gon-
dozók által használatos helységek felújítása is 
megtörtént ekkor. Ez a felújítás bár anyagilag 
majdhogynem erőn felüli vállalásnak mondható, 
mégis kijelölte azt az utat, hogy milyen körülmé-
nyeket szeretnénk látni a teljes intézmény terü-
letén. Sajnos jelenleg forrás hiányában nem lát-
juk, hogy a belső terek ilyen módon való 
felújítása mikor történhet meg.

POLGÁRMESTERI LÁTOGATÁS AZ OTTHONBAN
A Tiszáninneni Református Egyház-

kerület fenntartásában működő Sze-
rencsi Idősek Otthona 2020 óta nem 
önkormányzati fenntartásban üzemel, 
ám továbbra is fontos szerepet tölt be 
a helyi közösség életében. Az intéz-
mény számos szerencsi lakónak bizto-
sít otthont és gondoskodást. Rácsok 
András püspöki titkár az interjúban ar-
ról beszél, hogyan alkalmazkodnak a 
gondozottak változó szükségleteihez, 
milyen fejlesztések valósultak meg az 
elmúlt években, és hogyan működnek 
együtt az új önkormányzattal a közös 
célok elérése érdekében.

A helyi roma önkormányzat képviselői személyesen is megtekintették a Szerencsi Közösségi Házat

EGYÜTTMŰKÖDÉS A ROMA KÖZÖSSÉGÉRT
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Az esemény célja a járási hivatal működésé-
nek és a 2025-2026-os járási startmunka min-
taprogramok tervezett változásainak bemuta-
tása volt. A megjelenteket Ináncsi Tünde, a 

Szerencsi Járási Hivatal vezetője köszöntötte, 
majd rövid áttekintést adott az intézmény te-
vékenységéről. Ezután Darukáné Huszti Andrea, 
a helyi Kormányablak vezetője ismertette a Di-

gitális Állampolgárság (DÁP) rendszer beveze-
tésének részleteit, amely a digitális ügyintézés 
hatékonyságát hivatott növelni. A járási hivatal 
foglalkoztatási osztályának munkatársai, Herc-
zeg Éva és Tóthné Baghy Andrea, részletes tá-
jékoztatást nyújtottak a járási startmunka min-
taprogramok jövő évi tervezési folyamatairól. 

Az előadók kiemelték a Belügyminisztérium 
által kiadott tervezési segédletben foglalt leg-
fontosabb változásokat, amelyek az értékte-
remtő és szociális programok megvalósítását 
célozzák. Az új programok a települések mű-
ködését, szépítését, valamint a helyi közössé-
gek szükségleteire alapozott, kézi munkára 
épülő tevékenységeket támogatják. Ezek lehe-
tőséget nyújtanak például termék-előállításra, 
feldolgozásra, valamint a helyi infrastruktúra 
fejlesztésére. A programok keretében várható-
an közel 600 fő közfoglalkoztatott kap munka-
lehetőséget a járásban. A foglalkoztatáshoz 
igényelhető költségek, valamint az adminiszt-
ráció részletei szintén tárgyalásra kerültek. Az 
értekezlet záró szakaszában személyes konzul-
tációkra nyílt lehetőség, ahol a közfoglalkozta-
tók a szakmai főtanácsadókkal megvitatták a 
felmerülő kérdéseket és konkrét szakmai taná-
csokat kaptak.

A Rákóczi-vár lovagterme adott otthont a Szerencsi Járási Hivatal által 
szervezett értekezletnek, amelyen a régió településeinek vezetői és közfog-
lalkoztatási ügyintézői vettek részt, november 20-án.

Az értekezletet a Rákóczi-vár Lovagtermében tartották

KÖZFOGLALKOZTATÁSI ÉRTEKEZLET

A Nemzeti Művelődési Intézet (NMI) 2017 óta 
látja el a közművelődési szakmai szolgáltató és 
módszertani feladatokat a Kulturális és Innová-
ciós Minisztériummal karöltve. Az intézet kor-
szerű szakmai bázisként működik, innovatív, há-
lózatos szervezeti formában támogatva a 
települések kulturális életét. Országos és hatá-
ron túli partnerhálózatával, valamint vármegyei 
igazgatóságokkal biztosítja a közösségi-kultu-
rális programok megvalósítását és módszertani 
tanácsadást nyújt a helyi közösségek számára. 
A vármegyei igazgatóságok támogatják a köz-
művelődési feladatok ellátását, amatőr művé-
szeti eseményeket koordinálnak, hungarikum 
klubokat működtetnek, és pályázati tanácsa-
dást nyújtanak. Mintaprojektek révén erősítik a 
helyi közösségeket, elősegítik a gazdaságélén-
kítést és fejlesztik a közművelődési statisztikák 

gyűjtését. Az intézet így hozzájárul a közösségi 
művelődésben résztvevők életminőségének ja-
vításához, valamint a települések kulturális és 
gazdasági lehetőségeinek kiteljesítéséhez. 

A családok mellett a kultúra támogatása is 
rendkívül fontos a kormánynak, amely folyama-
tosan dolgozik azon, hogy minden településen 
jelen legyenek a kulturális szakemberek – 
mondta Koncz Zsófia, a térség országgyűlési 
képviselője, a Kulturális és Innovációs Miniszté-
rium családokért felelős államtitkára a decem-
ber 1-ei szerencsi adventi eseményen. Koncz 
Zsófia arról tájékoztatott, hogy 2012 előtt az or-
szág településeinek körülbelül hetven százalé-
kán nem volt elérhető közművelődési szakem-
ber, ez az arány azóta már nagyságrendekkel 
jobb. Az államtitkár kiemelte, hogy a Petőfi Kul-

turális Program keretében már összesen 
70 iroda működik országszerte. A nem-
rég megnyitott szerencsi iroda körülbe-
lül 40 település kulturális programjait 
fogja koordinálni. Koncz Zsófia hangsú-
lyozta, kiemelt fontosságú, hogy a leg-
kisebb településekre is eljussanak olyan 
programok, amelyek nemcsak a kultúrát 

erősítik, hanem a közösségépítésben is szere-
pet játszanak. 

Konczné Tegzes Erika, az NMI vármegyei 
igazgatóhelyettese a helyszínen közölte, az el-
múlt két évben összesen hat irodát nyitottak. 
Tavaly három mintaprojektet indítottak el a 
vármegyében Mezőkövesden, valamint Cigán-
don és Aggteleken. Idén pedig a szerencsi és 
az edelényi mellett az abaújszántói irodákat in-
dították el. 

Kiss Attila polgármester köszöntőbeszédé-
ben örömének adott hangot, hogy a 70 műkö-
dő iroda közül az egyiknek Szerencs adhat ott-
hont. A Nemzeti Művelődési Központ helyi 
intézménye tovább tudja majd gazdagítani a 
szerencsi és környékbeli települések kulturális 
életét.

A Nemzeti Művelődési Intézet vá-
rosunkban is megalapította a helyi 
irodáját. A környék kulturális prog-
ramjaként közel negyven település 
művelődési programjait koordinálja 
majd a szerencsi iroda.

KULTURÁLIS IRODÁT ALAPÍTOTTAK 
SZERENCSEN
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Lehet ezeket a régi és most is szívet melen-
gető építészeti értékeket ma is alkalmazni? Le-
het a túlzó mozgalmasságot, az erős díszítése-
ket, a harsány színeket, a giccset elkerülni 
napjaink lakóházainál? Egyre több jó példa mu-
tatja a borvidéken, hogy lehet, hogy van saját 
karaktere az új épületek egy részének, mely a 
sajátunk, magyar hagyományokat követ és he-
gyalja egységes megjelenését segíti. Ezek a pél-
daértékű épületek nem akarnak messziről ho-
zott, idegen mintákat majmolni, nem akarják 
mediterrán, minimál, neo-bauhaus, vagy feke-
te-fehér ravatalozó stílusú házakkal vidékünket 
elcsúfítani. Az élethez a magamutogatásnál 
sokkal fontosabb az otthonunk harmóniája, me-
legsége, otthonossága, a kert és a ház kapcso-
lata, és az sem mindegy, hogy mindez mennyi-
be kerül. 

A jó arányú, egyszerű, de mégis mutatós épü-
letek egyik jó példája a Hegy utcában álló egyik 
lakóház. A telken egy tízszer-tízes kockaház állt, 
és annak bővítésével jött létre néhány éve a most 
látható hosszúkás épület. A kockaház megjele-
nését két alapelemmel könnyedén meg lehetett 
változtatni: az utcára oromfallal néző jobb oldali 
épületrész, a keresztszárny, és a bal szélső, lába-
kon álló terasztető. Ez a két egyértelmű és köny-
nyen adódó motívum megjavította a kockaház 

kellemetlen arányait, és egy tetszetős, polgári la-
kóépület, szinte már villa jött létre. 

Érdemes a részletekre is figyelni, hiszen az a 
tulajdonos jó ízlésére is utal: a terasz fagerendás 
mennyezete, a szürkéskék spaletták, a lábazat 
és a járdák, lépcsők egységes világos kő-színe, 
az időtlenséget sugárzó kerámia cserép, a fal 
elegáns törtfehér színe, hogy csak a lényegese-
ket említsük. De szép összhangot teremt az 
ereszdeszkázat és a faszerkezetek világos, me-
leg színű pácolása, és az ablakok osztása is, és 
ne felejtsük a homlokzatokon általában rosszul 
mutató garázskaput sem: itt a falfelülettől lé-
nyegesen hátrahúzva, és az oromfalon a felső 
szinti ajtóval kompozíciót alkotva, a kevéssé 
hangsúlyos és elfogadható kategóriába csúszott 
át. Megmaradt a szépen faragott tufa kő kerí-
téslábazat is a kapupillérekkel (mennyivel szebb 
ez, mint a divatos, sok-sok pilléres zsalukő di-

zájn), a visszafogott, nem hivalkodó pálcás ke-
rítésmezőkkel együtt. 

Az épület összhatása elegáns, egyszerű, de 
mutatós, hívogató, igazi otthont sejtető. Az em-
ber kedvet kap a teraszon való nyáresti boroz-
gatásra a fa fotelekben. Szerencsésen mellőzi a 
ház a felesleges rongyrázást, megjelenése nem 
túlzó, sokkal inkább racionális költségvetést sej-
tet.  Említsük meg a tervezésben közreműködő 
Nyikes Tibor nevét, aki a főépítészi egyeztetés 
után a részleteket és anyagokat, színeket az ut-
caképhez alakítva hozta létre a ház tervét.  

Van tehát megoldás a településképhez illesz-
kedő, egységes utcaképet eredményező és nem 
pazarló kivitelű lakóházak építésére, egy kis 
odafigyeléssel, saját -hegyaljai és magyar- épí-
tészeti adottságaink értékelésével, alkalmazá-
sával. 

Salamin Ferenc

Tokaj-hegyalja jellegzetes épületei, 
a középkori egyszerűséget mutató 
kúriák, vaskos pillérekkel és falakkal, 
mint soha el nem mozdítható, biz-
tonságot jelentő otthonok állnak a 
településeken. Az egyszerű nyugodt 
cseréptetők a gazdaházak, kúriák fa-
lai felett szintén az évszázados állan-
dóság jelképei.

HEGY UTCAI LAKÓHÁZ

A fa fotelek hívogató hangulata szinte kedvet csinál egy nyáresti borozgatáshoz a teraszon (Fo-
tó: Salamin Ferenc)

Az egyszerű, mégis látványos épületek közül jó példa a Hegy utcában található egyik lakóház (Fotó: Salamin Ferenc)



– Kérem, meséljen magáról. Hol nőtt fel, 
milyen iskolákat végzett és mi motiválta ar-
ra, hogy a közigazgatásban dolgozzon? 

Taktaharkányi származású vagyok, ahonnan 
azonban viszonylag korán, 14 éves koromban el-
kerültem, ugyanis Orosházán tanultam, katonai 
szakközépiskolában. Azt követően négy évet 
dolgoztam Budapesten hivatásos katonaként, 
tűzszerészként. Időközben megismerkedtem 
majdani feleségemmel, aki jogi tanulmányokra 
készült, és ő ösztönzött, hogy erre az útra lépjek 
én is, ezért leszereltem, és visszatértem szülő-
földemre. 2000-ben kötöttünk házasságot, idő-
közben Bekecsen építkeztünk, és két fiunk szü-
letett, akik már felnőtt férfiak. Roland 22 éves, 
és idén diplomázott a Debreceni Egyetem Infor-
matikai Karán. Szilárd 19 éves, idén érettségizett, 
és megkezdte tanulmányait a Miskolci Egyetem 
Jogi Karán. Rendkívül büszkék vagyunk rájuk. Jó-
magam 2004-ben szereztem meg a jogi diplo-
mát, szintén Miskolcon, és mindkettőnknek a 
Szerencsi Polgármesteri Hivatalban kínáltak 
munkát. Az adócsoportnál kezdtem, és rövid idő 
után már annak vezetőjeként dolgoztam. Ami-
kor 2010 végén feleségemet a város jegyzőjévé 
nevezték ki, összeférhetetlen helyzetbe kerül-
tünk, így előbb a hivatalon kívül működő belső 
ellenőrzés vezetését bízta rám Koncz Ferenc pol-
gármester úr, majd pár év múlva megpályáztam 
a Rátka–Monoki Közös Önkormányzati Hivatal 
jegyzői posztját. Innen a 2014-es önkormányzati 
választásokat követően hívtak haza Taktahar-

kányba, szintén jegyzőnek. Az itt eltöltött tíz év 
egy kiegyensúlyozott, stabil, bár rendkívül dol-
gos időszak volt. Nagyon megható az a szeretet, 
amivel kollégáim marasztaltak, búcsúztattak, 
mikor megtudták, hogy felkértek, pályázzam 
Szerencs város jegyzői posztjára. 

– Miért döntött úgy, hogy Szerencs Város 
Önkormányzatának jegyzői posztjára pá-
lyázik? 

Igazából váratlanul, derült égből villámcsapás-
ként ért az idén megválasztott új polgármester, 
Kiss Attila megkeresése. Ötven évesen nem ke-
restem új kihívásokat, nem számítottam na-
gyobb karrierre, mint amit eddig befutottam. 
Már felépítettem egy rendszert, aminek ismer-
tem csínját-bínját, megismertek a kollégák és az 
ügyfelek, tudtuk, mire számíthatunk egymástól. 
Ráadásul így alkalmam volt naponta beköszönni 
a már 17 éve egyedül élő édesanyámhoz. Mind-
ezek miatt okozott álmatlan éjszakákat a dön-
tés, napokig vívódtam, de egyértelművé vált, 
hogy tapasztalt közigazgatási szakember szük-
séges a város hivatalának élére. Megtisztelő, 
hogy ezt bennem látták, bár a feladat nagyságát 
ismerve elgondolkodtam azon, hogy én vagyok-
e a megfelelő személy. 

Azonban egy ilyen megtisztelő felkérésre nem 
illik nemet mondani. Minden igyekezetemmel 
azon leszek, hogy az elvárásoknak megfeleljek. 

Ráadásul így újra egy városban dolgozhatok 
a feleségemmel, aki 2013 óta a Szerencsi Járási 
Hivatal vezetője. 

– Milyen korábbi tapasztalatai vannak a 
közigazgatásban, és hogyan segíthetik 
ezek a munkáját itt, Szerencsen? 

Mint az első kérdésére válaszolva elmondtam, 
végigjártam az önkormányzati ranglétrát. Dol-
goztam adóügyi, belső ellenőri területen. Voltam 
ügyintéző, voltam vezető, majd lettem jegyző 
több településen is. Községi jegyzőnek lenni 
azonban meglátásom szerint egészen más fel-
adat, mint egy városi önkormányzatnál. Ott lé-
nyegesen kevesebb a hivatali létszám, viszont a 
feladatok, hatáskörök nagyjából azonosak. Egy 
kisebb település jegyzője kénytelen sokkal több 
szerepet vállalni a hétköznapi ügyintézői felada-
tokból, és kevésbé engedheti meg magának, 
hogy „csak” vezető legyen. Ez a fajta munka 
mindenképpen nagy előny, hiszen elsőként ta-
nultam be, így gyakorlatban is ismerem az idő-
közben bevezetésre került új szakrendszerek, 
elektronikus ügyintézési felületek, iktatóprogra-
mok használatát. Ahogy azt az elmúlt két hónap 
során tapasztaltam, ezen ismeretekre nagy 
szükségem is lesz Szerencsen. 

– Milyen kihívásokkal néz szembe jelen-
leg a város közigazgatása, és hogyan kí-
vánja ezeket kezelni? 

A novemberi munkaterv szerinti testületi ülé-
sen beszámoltam a kijelölésem két hónapja alat-
ti tapasztalataimról. Ezek azt mutatják, hogy van 
kihívás, tenni-, rendezni való bőven. 

Megdöbbenve vettem tudomásul, hogy az 
évek óta kötelezően bevezetett új szakrendsze-
rek, elektronikus ügyintézési felületek, amelyek 
ha nehéz kezdést követően is, de már minden 
településen működnek, városunkban nehézsé-
gekbe ütköznek. 

Illetve azt is, hogy az elmúlt években kihang-
súlyozott gazdasági stabilitásnak nyomát sem 
találjuk, napi szintű likviditási gondjaink vannak. 
És akkor még nem beszéltünk a pályázatok hely-
zetéről. Kicsit az „Ahová lépek, szörny terem” 
című film ugrik be, amikor naponta szembesü-
lünk újabb és újabb hiányosságokkal, ha egy-egy 
feladatba belekezdünk. Ezeket rövid időn belül 
szeretném maradéktalanul feltárni, és a helyes 
gyakorlatokat kialakítani, a jogszerű működés 
helyreállítása érdekében. 

– Hogyan szeretne kapcsolatot építeni a 
város lakóival? Lesz-e lehetőség a közvet-
len találkozókra? 

Heti szintű ügyfélfogadást tartok, a konkrét 
ügyek elintézésébe azonban szeretném jobban 
bevonni hivatali munkatársaimat. Ezen túlme-
nően hivatásomból eredően részt veszek a 
képviselő-testületi üléseken és lakossági fóru-
mokon. Ahogyan Taktaharkányban megismer-
hették a kollégák és ügyfelek a munkamorálo-
mat, azt szeretném itt is folytatni: az ajtóm 
nyitva áll.

INTERJÚ AZ ÚJ JEGYZŐVEL
December 1-jétől pályázat útján városunk jegyzőjévé került kinevezésre 

dr. Béni Gyula. Előzőleg, október 2-tól főispáni kijelölés alapján látta el e fel-
adatokat, miután az előző jegyző lemondott. Azért, hogy Olvasóink is meg-
ismerjék, egy bemutatkozó interjút készítettünk vele.
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Azonban egy ilyen megtisztelő felkérésre nem illik nemet 
mondani. Minden igyekezetemmel azon leszek, hogy az elvárá-
soknak megfeleljek.



Ennek érdekében fontos, hogy a Városüzemel-
tető Non-Profit Kft. és a Városgazda Nonprofit 
Kft. megfelelő anyagi bázissal rendelkezzen és 
pénzügyileg is megbecsült személyi állománya 
legyen. Ők tartják fenn a város tisztaságát, virá-

gosítását és a közétkeztetést. A kötelező felada-
tok közül kiemelném a bölcsődei és óvodai ellá-
tást, melyek az egész lakosságot érintik. Valamint 
az egészségügyi, háziorvosi ellátást és a szociális 
gondoskodást. Ezek érintik és meghatározzák la-
kosaink mindennapjait, életét és komfort érzetét. 
Ezek színvonalának fenntartása nagyon fontos. 

Önkormányzatunknak alap kötelessége ezek 
minél magasabb szinten való fenntartása. Az 
oktatás és az iskolák működtetése már az egy-
házak kezében van. Munkahelyteremtés kie-
melten fontos városunkban, hiszen fiataljaink 

nagy része munkahely hiányában hagyja el a 
várost. Minden új beruházásnak örülünk és azt 
támogatjuk, mindegy hány főt foglalkoztat. Hi-
vatásomból adódóan tevékenységem egyik 
központja a gyermekek egészségügyi ellátása 
és a rendelőintézet minél magasabb szinten va-
ló működtetése. Ezek naponta adnak feladatot. 
A felmérések alapján az emberek lelkében első 
helyen van a jó egészségügyi ellátáshoz való 
hozzáférés. Ennek biztosítása egyre nehezebb 
Szerencs városában is. 

Dr. Bobkó Géza

Mivel az előző ciklusban is tagja voltam a képviselő testületnek, ezért rá-
látok a város helyzetére, intézményeire, illetve a városban zajló folyamatok-
ra. Az elkövetkezendő ciklusban legfontosabbnak tartom a város működő-
képességének fenntartását és pénzügyi egyensúlyának megőrzését.

DR. BOBKÓ GÉZA
hírekhírek AKTUÁLIS10 SZERENCSI

Szeretem ezt a várost, itt van az otthonom. 
Éppen ezért szeretettel és szenvedéllyel igyek-
szem tenni a helyi közösségek építéséért. Erre el-
sősorban a Szerencs Forever és az Ond Jó nevű 
jótékonysági eseményeim adnak fedezetet. Fiatal 
korom óta szervezőként és segítőként bármilyen 
jó ügyhöz, ami a településünk és a közösségeink 
fejlődését szolgálja politikai, felekezeti hovatar-
tozástól függetlenül szabad lelkülettel csatlako-
zom. Embertársamat nem az alapján ítélem meg, 
hogy milyen a bőrszíne, a politikai hovatartozása, 
hitbéli meggyőződése, hanem aszerint, hogy mi-
lyen emberi tulajdonságokkal bír és milyen cse-
lekvések szerint éli az életét. Az eddig megszer-

zett tapasztalataimat és szemléletmódomat 
igyekszem felelősséggel, ügyek és elvek mentén 
kamatoztatni Szerencs és Ond közéletében. 

Városunk fejlődése szempontjából kiemelten 
fontosnak tartom, hogy tovább fejlesszük tele-
pülésünk infrastruktúráját és ipartelepeinket az-
zal a céllal, hogy további munkahelyeket teremt-
sünk. Az önkormányzat kezelésében lévő 
felújításra szoruló utakat, járdákat ütemezetten 
szükséges újjá építeni. Ahhoz, hogy a város né-
pességének csökkenő tendenciáját növekedő pá-
lyára állítsuk, kulcsfontosságú a gyermeket ne-
velő családokat és a fiatalokat támogatni, például 
az első lakást építők vagy vásárlók támogatásá-
nak növelésével. A Kossuth utcai garzonlakások 
mintájára a Rákóczi úton, az egykori gázszolgál-
tató épületében már elfogadott kiviteli terv alap-
ján újabb lakásokat át lehetne adni fiatal háza-
soknak, valamint üresen álló családi házakat a 
felújításukat követően erre a célra is szükséges 
lenne hasznosítani. A beiskolázási és a tovább-
tanuló diákok számára amennyire lehet emelni 
kell a jegyzet és ösztöndíj támogatását. Az idős 

emberekről történő gondoskodás intézményeit, 
az alapszolgáltatási központot, a támogató szol-
gálatot, és a házi segítségnyújtást fenn kell tar-
tani és korszerűsíteni. Továbbá biztosítani szük-
séges az idős emberek napközbeni ellátását, 
étkeztetését, az ondi idősek klubjának a felújítá-
sát, támogatni a fecskési-, valamint a városban 
működő nyugdíjas klubokat. Létfontosságúnak 
tartom krízishelyzetben lévő embereknek átme-
neti elhelyezését és mentális segítség nyújtását. 

Képviselőként természetesen, minden, ami a 
városlakók életminőségét javítja, legfőképpen 
karítatív események, környezetünk védelme, 
gyermekek, fiatalok, idősek gondoskodásának ki-
terjesztése, turizmus, idegenforgalom, sportélet, 
valamint lelki egészség fejlesztését szolgáló 
ügyekre igyekszem fókuszálni. Ami nem szolgálja 
a város érdekét azt nem tudom támogatni, kizá-
rólag ezt érzem helyes alapállásnak. Szeretettel 
találkozva, békében, együtt szeretnék tenni Sze-
rencsért és Ondért, Önökkel, Veletek. Javaslatok-
kal, észrevételekkel, ötletekkel keressetek, keres-
senek bátran. Kun Dávid

KUN DÁVID
Ezúton is szeretném megköszönni, hogy Szerencs és Ond választópol-

gárai megtiszteltek bizalmukkal és immáron a Szeretlek Szerencs Egyesü-
let képviselőként szolgálhatom városunk lakóit.



Számomra Szerencs nem csupán egy telepü-
lés, hanem egy otthon, ahová több mint három 
évtizede kötődöm. Itt alapítottam családot. Sze-

rencsen élek, dolgozom, és mindennapi életem 
szerves része a város. Sokan ismernek fogorvos-
ként, hiszen már 12 éve praktizálok a városban, 
de most egy újabb kihívás elé álltam, amikor Sze-
rencs Város Önkormányzatának képviselőjeként 
a Városfejlesztési Bizottság elnökeként elkezd-
tem a városért folytatott munkámat. 

Az orvosi szakma iránti elhivatottságom min-
dig arra motivált, hogy mind szakmailag, mind 
emberileg a legjobbat nyújtsam pácienseimnek. 
Ezt a célt szem előtt tartva készülök jelenleg a 
harmadik szakvizsgámra, hogy még magasabb 
színvonalú ellátást biztosíthassak a szerencsi em-
berek számára. Tudom, hogy a folyamatos tanu-
lás és fejlődés nemcsak engem, hanem a közös-
séget is gazdagítja, így nem csupán a saját 
hivatásom, hanem a város egészségügyi ellátá-
sának javítása is a céljaim között szerepel. 

Két gyermekem, akik a Szerencsi Rákóczi Zsig-
mond Református Általános Iskola tanulói, a leg-
nagyobb örömöt jelentik számomra. Édesapa-

ként a jövő generációjának nevelése és oktatása 
különösen fontos számomra, és biztos vagyok 
benne, hogy Szerencs jövője is a fiatalok kezében 
van. Az iskolai környezet, a megfelelő oktatás és 
a fejlődési lehetőségek biztosítása alapvető ah-
hoz, hogy a jövő felnövekvő generációi sikeresen 
éljék meg az előttük álló kihívásokat. 

A városfejlesztési bizottság elnökeként hiszek 
abban, hogy egy város akkor válik igazán sike-
ressé, ha nemcsak az infrastruktúráját fejlesztjük, 
hanem az emberek életminőségét is folyamato-
san javítjuk. Arra összpontosítok, hogy Szerencs 
minden lakója számára egy élhető, fejlődő várost 
teremtsünk ahol mindenki megtalálja a számítá-
sait, boldogulását. 

A jövőben is azon leszek, hogy a legjobb meg-
oldásokat találjuk meg minden kihívásra, legyen 
szó egészségügyi fejlesztésekről, szabadidős 
vagy sport tevékenységekről, közlekedésről vagy 
akár a kultúra és oktatás fejlesztéséről. 

Dr. Brugoviczky Zsolt
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DR. BRUGOVICZKY ZSOLT

Az ünnepi hangulatot megteremtő esemé-
nyek sora számos kísérőprogramot kínált ki-
csiknek és nagyoknak egyaránt. A programso-
rozat egyik legkedveltebb eleme a különböző 
kézműves foglalkozások voltak, ahol főként ka-
rácsonyi díszeket és ajándéktárgyakat lehetett 
készíteni. A legkisebbeket különösen lázba 
hozta a csokivadászat és az adventi vonatozás. 
A jótékonyság jegyében került megrendezésre 

öt év után újra a tortasütő verseny, amiről bő-
vebben a 16. oldalon írunk. Az édes élmények 

mellett a kultúrára éhezők sem maradtak prog-
ram nélkül: Szomolai Tibor, a Felvidék legolva-
sottabb írójának könyvbemutatójára várták az 
érdeklődőket december 11-én. „A várban vár a 
Mikulás!” szintén felejthetetlen élményt nyúj-
tott a legkisebbeknek, akik szívesen énekelték 
el kedvenc dalaikat a nagyszakállú előtt. A rajz-
verseny kreativitásra ösztönzött minden kor-
osztályt, a szimultán sakk-parti az agytekervé-
nyeket mozgatta meg, míg a kézműves vásár 
a helyi alkotók munkáit hozta közelebb a sze-
rencsi családokhoz. A programsorozat adventi 
vásárral, forralt boros filmvetítéssel, karácsonyi 
csúnya pulcsi versennyel és meseolvasással is 
kiegészült.

A Szerencsi Mű-
velődési Központ 

és Könyvtár, vala-
mint a Szerencsi Ad-

venti Kavalkád csapata idén példás 
összefogással készült az adventi idő-
szakra. Az események meghitt pilla-
natai és színes programjai a helyi kö-
zösség összetartozását erősítették.

ADVENTI KAVALKÁD

Kézműves foglalkozás a Rákóczi-vár Árkád 
termében

A nagyszakállúval fotózkodhattak a gyerekek



SZERENCSI POLGÁRMESTERI HIVATAL 
Cím: 3900 Szerencs, Rákóczi út 89. Tel.: (47) 565-200. A hivatal ügyfélfo-
gadási ideje: hétfő: 8–12 óráig, szerda: 8–12 és 13–16 óráig, péntek: 8–
12 óráig. 

 
SZERENCSI JÁRÁSI HIVATAL 

Foglalkoztatási Osztály. Cím: 3900 Szerencs, Kassa utca 23. Tel.: (47) 
361-909, (47) 361-107. Fax: (47) 560-170. Ügyfélfogadási rend: hétfő: 8-
12 és 13-15, kedd: 8-12, szerda: 8-12 és 13-16, csütörtök: 8-12, péntek: 
8-11. 
Gyámügyi Osztály. Cím: 3900 Szerencs, Kossuth utca 3. Tel.: (47) 795-
011, (47) 795-014, (47) 795-016, (47) 795-016, (47) 795-017, (47) 795-019, 
+36 (30) 383-4966. Ügyfélfogadási rend: hétfő: 8-12 és 13-16, szerda: 8-
12 és 13-16, péntek: 8-12. E-mail cím: gyam.szerencs@borsod.gov.hu 
Hatósági Osztály. Cím.: 3900 Szerencs, Rákóczi út 63. Tel.: (47) 795-012, 
(47) 795-013, (47) 795-015, (47) 795-018, +36 (70) 339-9625, +36 (70) 
339-9626, +36 (70) 339-9627, +36 (70) 339-9628, +36 (70) 339-9630, 
+36 (70) 339-9631. Fax: 47) 795-090. Ügyfélfogadási rend: hétfő: 8-12 és 
13-16, szerda: 8-12 és 13-16, péntek: 8-12. E-mail cím: hatosag.szerencs 
@borsod.gov.hu 
Kormányablak Osztály. Cím: 3900 Szerencs, Rákóczi út 89. Tel.: (47) 
795-245, (47) 795-246, (47) 795-247, (47) 795-248, (47) 795-249. Fax: 
(47) 795-090. Ügyfélfogadási rend: hétfő: 8-18, kedd: 8-14, szerda: 8-18, 
csütörtök: 8-15, péntek: 8-14. E-mail cím: kormanyablak.szerencs@bor-
sod.gov.hu 
Népegészségügyi Osztály. Cím: 3900 Szerencs, Kossuth utca 3. Tel.: 
(47) 561-025. Fax: (47) 561-026. Ügyfélfogadási rend: hétfő: 8-15.30, szer-
da: 8-15.30, péntek: 8-12.30. E-mail cím: nepegeszsegugy. szerencs@bor-
sod.gov.hu 
 

RENDELŐINTÉZET 
Szántó J. Endre Egyesített Szociális és Egészségügyi Intézet. Cím: 3900 Sze-
rencs, Bekecsi út 10. Tel.: (20) 999-5159, (20) 999-5225, (47) 560-194, (47) 
560-171, (47) 361-758. Intézményvezető: Dr. Bobkó Géza igazgatófőorvos. 
Titkárság: (47) 561-028, fax: (47) 361-558. Szakrendelések időpontjai és 
további információk a rendelőintézet honlapján az eszei.hu oldalon. 
 

ZHK NONPROFIT KFT. 
A ZHK Nonprofit Kft. szerencsi telephelye. Cím: 3900 Szerencs, Eperjes 
utca 7. Tel.: (21) 350-0111. Nyitva tartás: hétfő: 8-16 óráig, kedd: zárva, 
szerda: 8-20 óráig, csütörtök: 8-16 óráig, péntek: 8-16 óráig. E-mail: 
ugyfelszolga lat@bmhnonprofit.hu. 

ORVOSI ÜGYELET 
Cím: 3900 Szerencs, Rákóczi út 51. Telefon: 1830. Hétköznap 16 óra más-
nap reggel 8 óra között, hétvégén 0-24 óra az orvosi ügyelet. 
 

MVM CSOPORT ÜGYFÉLSZOLGÁLATI IRODA 
Cím: 3900 Szerencs, Béke utca 1. Nyitvatartás: hétfő, kedd, csütörtök és 
péntek: 8-14 óra, szerda: 8-20 óra. 
 
ÜGYELETES GYÓGYSZERTÁRAK 2025. JANUÁR 
Oroszlán Gyógyszertár 
2024. december 23-29., 2025. január 20-26. Cím: Szerencs, Bekecsi 
út 8. Tel.: (47) 361 433. Nyitvatartás: hétfő-péntek 8-17 óra. Ügyeleti nyit-
vatartás: hétköznap 8-19 óra, szombat-vasárnap 8-14 óra. Készenlét: na-
ponta 22 órától másnap reggeli nyitásig (orvosi ügyelet igénye szerint). 
Alba Gyógyszertár 
2024. december 30. – 2025. január 5., 2025. január 27. – február 
2. Cím: Szerencs, Rákóczi út 102. Tel.: (47) 361-530. Nyitvatartás: hétfő-
péntek: 8-17 óra, szombat: 8-12 óra. Ügyeleti nyitvatartás: 17-22 óra. Ké-
szenlét: naponta 22 órától másnap reggeli nyitásig (orvosi ügyelet igénye 
szerint). 
Szerencs Gyógyszertár 
2024. január 6-12. Cím: Szerencs, Gyár út 40. (Tesco Áruház). Tel.: (47) 
560-302, (47) 560-303. Nyitvatartás: hétfő-szombat: 8-20 óra. A nyitott 
ajtó melletti ügyelet az áruházhoz igazodik. Készenlét: naponta 22órától 
másnap reggeli nyitásig (orvosi ügyelet igénye szerint). 
Centrum Gyógyszertár 
2024. január 13-19. Cím: Szerencs, Rákóczi út 75. Tel.: (47) 362-054. 
Nyitvatartás: hétfő-péntek: 7.30-19 óra, szombat: 7.30-11.30 óra. Ügyeleti 
nyitvatartás: 7.30–15.30 óra. Készenlét: naponta 22 órától másnap reggeli 
nyitásig (orvosi ügyelet igénye szerint).

KÖZÉRDEKŰ INFORMÁCIÓKKÖZÉRDEKŰ INFORMÁCIÓK
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VÁSÁROLOK RÉGISÉGEKET: Továbbá képeslapokat, kitüntetéseket (jelvé-
nyeket, kitűzőket), régi iratokat, porcelánokat, fém-, papírpénzeket (akár öm-
lesztve), katonai dolgokat (kard, szurony, egyenruha), képregényeket, festmé-
nyeket, órákat, zsebórákat, régi játékokat. Hagyatékok, gyűjtemények azonnali, 
készpénzes felvásárlása! Hívására házhoz megyek! Hívjon bizalommal! Tel.: 
+36/30-134-6205.

HELYESBÍTÉS 
A 2024. november 29-ei lapszámunkban az Uray Attila képviselő be-
mutatkozó cikkünkben tévesen írtuk, hogy 1997-ben született a kép-
viselő. A valóság ezzel szemben az, hogy Uray Attila 1977-ben szü-
letett.

Házasságkötés 2024.11.20.-2024.12.13. 
Kispataki Zoltán Ernő és Mitró Erzsébet Ilona, Kovács Péter és Tóth 
Ibolya. 
Halálesetek 2024.11.20-2024.12.13. 
Greskó Béláné (Horváth Klára Lídia, 78. év), Kocsis Józsefné (Szent-
léleky Margit, 94. év), Sipos Zoltán (60. év), Kiss Lászlóné (Kovács 
Piroska, 81. év).

ANYAKÖNYVI HÍREK

A Szerencsi Polgármesteri Hi-
vatal téli igazgatási szünetet 
tart 2024. december 23-tól 
2025. január 3-ig. Az igazgatási 
szünetet követően 2025. janu-
ár 6-án már a rendes ügyme-
netben fogadjuk ügyfeleinket. 

Anyakönyvi események ügyintézésére ügyeletet biztosítunk. E kör-
ben kizárólag a születések és halálesetek anyakönyvezésére kerül 
sor az igazgatási szünet időtartama alatt. Anyakönyvezés szüksé-
gessége esetén Branovits Edina anyakönyvvezető a +36-30-538-
4867 telefonszámon hívható. 
Kérem, hogy hivatalos ügyeik intézése során vegyék figyelembe az 
igazgatási szünet időtartamát. 

dr. Béni Gyula jegyző

IGAZGATÁSI SZÜNET 
A SZERENCSI POLGÁRMESTERI 

HIVATALBAN
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Az első napirendi pontban Kovács Enikő, a 
Gazdálkodási és Városfejlesztési Iroda vezetője 
tájékoztatta a képviselőket a 60, illetve 90 na-
pon túl lejárt esedékességű szállítói tartozások 
alakulásáról. A jogszabályi kötelezettségnek 
eleget téve bemutatásra került az önkormány-
zat és intézményeinek szállítói tartozásállomá-
nya. Elhangzott, hogy a 60, illetve 90 napon túli 
tartozások nagyrészt közüzemi költségekhez 
kapcsolódnak. A folyamatos működéshez kap-
csolódó számlák kifizetését az önkormányzat 
igyekszik határidőre teljesíteni, de elsőbbséget 
élvez a dolgozók bérének kifizetése, valamint a 
közüzemi számlák teljesítése. Kovács Enikő el-
mondta, hogy a következő évet becslések sze-
rint 140 millió forintos szállítói tartozással kezdi 
az önkormányzat. További feladat a jövőre vo-
natkozóan a pályázati visszafizetési kötelezett-
ség, melyre már érkeztek határozatok. Az iro-
davezető elmondta, hogy a legtöbb esetben 
kértek részletvisszafizetési lehetőséget, mert az 
önkormányzat egy összegben nem tudta volna 
rendezni a tartozást. A jövő évet terhelő köte-
lezettség előzetes számítások alapján 27 millió 
forint, a 140 millió forintból. A polgármester 
közbejárásával pályázatot nyújtottak be rend-
kívüli települési támogatásra. Az elnyert össze-
get csak közüzemi számlák rendezésére és a 
helyi iparűzési adó visszafizetésére lehet fel-
használni. 44 millió forint összeget igényelt az 
önkormányzat. A képviselők egyhangúlag tá-
mogatták, hogy a polgármester, valamint az in-
tézményvezetők a meglévő szállítói tartozások 
rendezése érdekében megtegyék a szükséges 
lépéseket. 

A továbbiakban tájékoztatást kaptak a kép-
viselők arról, hogy a Szerencsi Városgazda 
Nonprofit Kft. valamint a Szerencsi Városüze-
meltető Nonprofit Kft. számláját évtizedek óta 

az OTP Bank Nyrt.-nél vezetik, azonban a ta-
karékos gazdálkodás érdekében megvizsgálás-
ra kerültek a jelenleg érvényes banki kondíciók 
és felmerült, hogy a jelenlegi szolgáltatónál 
kedvezőbb feltételekkel köthető bankszámla-
szerződés. A lefolytatott tárgyalások eredmé-
nyeként az MBH Bank Nyrt. nagyon jelentős, 
50 százalékkal kedvezőbb ajánlatot adott a je-
lenlegi szolgáltatóhoz képest, esetenként díj-
mentességét. Az ajánlat alapján sokkal alacso-
nyabb banki költségek mellett tudják vezetni a 
két intézmény számláit. A képviselők elfogad-
ták a javaslatot. 

A következő napirendi pontban dr. Béni Gyu-
la jegyző számolt be a hivatal munkájáról, 
melyben sok hiányosságot feltárt. Az ASP rend-
szer korszerű informatikai megoldásai ellenére 
több alrendszert nem megfelelően vagy egyál-
talán nem használnak, ami az iratkezelésben 
hiányos és hibás gyakorlatokhoz vezetett. Az 
iratküldés, iktatás és az ügyintézési határidők 
számítása terén is alapvető problémák vannak, 
amelyek miatt statisztikai hibák és akár bevé-
telkiesések is előfordulnak. A jegyző célja, hogy 
a dolgozókat megfelelően betanítsák, és ezen 
területek működését helyreállítsák. Az önkor-
mányzati rendeletek közzététele és nyilvántar-
tása sem felel meg a jogszabályi követelmé-
nyeknek. A városi honlap kereshetősége és 
működése problémás, a weboldal üzemeltetési 
jogosultsága külső cégnél van, a hivatalban 
dolgozó informatikai szakemberek nem rendel-
keznek ezzel. A létszámgazdálkodás terén is 
gondok mutatkoztak: a központi finanszírozá-
son felül 15 fő foglalkoztatása 150 millió forin-
tos éves többletkiadást jelent. A szabadságok 
nagymértékű felhalmozódása szintén problé-
mát okoz. A jegyző hasonló anomáliákat ta-
pasztalt a Szerencsi Többcélú Kistérségi Társu-
lás működése kapcsán. A polgármesteri 
hivatalnál van alkalmazásban azok, akik csak 
a társulásnál látnak el fe ladatokat. A közös kis-
térségi feladatellátás finanszírozása jelenleg 
nem a társulási megállapodásban foglaltaknak 

megfelelően biztosított. Több éve nem történt 
meg a társult településektől a lakosságszám 
alapú hozzájárulás beszedése. Eziránt már in-
tézkedéseket tett a jegyző. A helyi adózásban 
is felesleges adminisztratív terhek vannak, pél-
dául az évek óta nulla forintos kommunális 
adót továbbra is nyilvántartják és kezelik. Pénz-
ügyi téren a hivatal likviditási gondokkal küzd, 
és az előző vezetés által bejelentett stabil gaz-
dálkodásnak nincs nyoma, miközben a sikeres-
nek mondott pályázatok szabálytalanságai je-
lentős visszafizetési kötelezettséget generál. A 
hatályos rendeletek és belső szabályzatok fe-
lülvizsgálata, a jogszabályi közzétételi kötele-
zettség teljesítése, valamint a közterület-fel-
ügyelet gyakorlati bevezetése is sürgető 
feladatok. Az eddigi külső ellenőrzések szintén 
rámutattak a hiányosságokra, amelyeket a 
jegyző mielőbb kezelni kíván. Az Állami Szám-
vevőszék és a Magyar Államkincstár vizsgálatai 
folyamatban vannak, a jegyző pedig kérte a 
képviselők támogatását az előttük álló sokrétű 
feladatok megoldásában. 

A továbbiakban a Szerencsi Szakképzési 
Centrum, valamint a Szerencsi SZC Műszaki és 
Szolgáltatási Technikum és Szakképző Iskola be-
mutatása következett, továbbá egy előterjesz-
tés a Szerencsi Szakképzési Centrum ingatlan-
használati kérelméről. Tájékoztató hangzott el 
a Szántó J. Endre ESZEl Szociális és Gyermekjó-
léti Alapszolgáltatási Központ tevékenységéről 
és gazdálkodásáról. Szó volt továbbá a Szántó 
J. Endre Egyesített Szociális és Egészségügyi In-
tézet működéséről és gazdálkodásáról is. A kép-
viselők megtárgyalták az előzetes elvi döntés 
alapján a közös önkormányzati hivatal létreho-
zását Mád településsel. Végül tárgyalásra került 
a csokoládétörténeti gyűjtemény ingyenes tu-
lajdonba vételének lehetősége. Az ülést a kü-
lönfélék napirendi pont zárta. 

 
A képviselő-testületi ülések nyilvános 

részei teljes egészében megtekinthetőek 
a Szerencsi Hírek YouTube csatornáján.

Szerencs Város Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 2024. november 
28-án tartotta meg soron következő 
ülését.

VÁROSHÁZI NAPLÓ
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A magyar jogszabályok értelmében az önkor-
mányzatok kötelesek évente legalább egy alka-
lommal közmeghallgatást tartani. Célja, hogy a 
lakosság közvetlenül tájékozódhasson az ön-
kormányzat tevékenységéről, és feltehesse kér-
déseit, illetve elmondhassa véleményét a helyi 
közügyekkel kapcsolatban. Ez az esemény fon-
tos eszköze a demokratikus párbeszédnek és a 
helyi lakosság bevonásának az önkormányzati 
döntéshozatalba. Az elmúlt években többször 
is előfordult, hogy a szerencsi közmeghallgatás 
teljes vágatlan adása nem került közvetítésre, 
ezért Kiss Attila, a város új polgármestere erre 
kifejezetten ügyelt. A városvezető szerint fon-
tos, hogy a lehető legnagyobb nyilvánosságot 
kapja az esemény. Erre fog törekedni a jövőben 
is, hogy minden átlátható és követhető legyen. 

A polgármester először Szerencs demográfiai 
adataival kezdte a beszámolóját. A város lakos-
sága a 2024. november 27-ei állás szerint 8653 
fő, amely 0,8 százalékos csökkenést jelent az 
előző évi adathoz képest. Ezután az önkor-
mányzat költségvetésének főbb számait ismer-
tette, bemutatva az adóbevételek alakulását, a 
különböző intézmények, civil szervezeteknek fi-
nanszírozását és az egyesületek részére bizto-
sított összegekre is. Elhangzott, hogy a költség-
vetés főösszege az elmúlt négy évben 
folyamatosan csökkent. Ez az összeg 2020-ban 
még meghaladta a 7,6 milliárd forintot, a 2024-
es időszakra viszont 4,6 milliárdra csökkent. A 
tavalyi évhez képest az adóbevételek is csök-
kentek. A 2024. szeptember 30-ai adatok sze-
rint több mint 781 millió forint bevétele volt az 
önkormányzatnak, ennek jelentős része az ipa-
rűzési adóból származik, mintegy 591 millió fo-
rint. Az idén a Szerencsi Polgármesteri Hivatal 
finanszírozása durván 330, a városi óvoda 432, 
a Szerencsi Művelődési Központ és Könyvtár 
117, a múzeum 51, az ESZEI rendelőintézet 221, 
a Városüzemeltető 209, a Városgazda 173 millió 
forintba kerül. Ez összesen több mint 1,5 milliárd 
forintot tesz ki, ebből az állam csak 854 millió 
forint támogatást biztosít, a többit az önkor-
mányzatnak kell kigazdálkodni. Magyarán szin-
te a teljes adóbevételre szükség van, hogy be-
tömjék a költségvetési hiányt, így viszont saját 
forrásból pl. fejlesztésekre már alig jut pénz. 

 
Lezárt, fenntartásba helyezett 

projektek 
A következőben a polgármester beszámolt a 

lezárt és fenntartásba került projektekről. Össze-
sen négy ilyen projektről beszélt. Az elsőként a 
TOP-2.1.3-16-BO1-2017-00006; -00005; 00004 

azonosítószámú pályázatok kerültek szóba. A 
támogatás összege: ütemenként 150 millió forint 
volt. A projektek az Ondi árokrendszer, az Ondi 
út baloldali és a Malom utcai árokrendszer, va-
lamint a Fecskés településrész csapadékvíz el-
vezető rendszerének fejlesztését tartalmazták. 
A negyedik a TOP-3.1.1-16-BO1-2017-00004 el-
nevezésű projekt, ami 500 millió forintba került. 
Ebből valósult meg az Ondi út mellett kétirányú 
gyalog- és kerékpárút építése, a Magyar utca al-
só és felső szakaszának burkolati felújítása, va-
lamint a kerékpáros nyom felfestése. Továbbá a 
37-es számú főút – Sárospatak irányába – mel-
lett új gyalog- és kerékpárút, valamint kerékpár-
híd építése és nem utolsó sorban a Rákóczi út-
Dobó Katica utca kerékpársáv felfestése.  

Meghiúsult pályázatból összesen kettő volt, 
ám ezeknél jelentős pénzösszegek nem kerültek 
felhasználásra és büntetésekért is fizetni kellett. 
Az EFOP-3.9.2-16-2017-00051 „Humán kapacitá-
sok fejlesztése” elnevezésű projektnél az elnyert 
támogatás mértéke közel 500 millió forint volt. 
Ebből megközelítőleg 466 millió forint nem ke-
rült felhasználásra, továbbá 180 millió forintban 
állapítottak meg szabálytalanságot. Ehhez a pá-
lyázathoz tartozik a „Szerencs Város Önkor-
mányzatát érintő projektrész”, ahol a támogatás 
összege meghaladta a 200 millió forintot, mely-
nek nagy része nem került felhasználásara. A 
szabálytalanság is meghaladta a 85 millió forin-
tot, ebből az összegből több részletben vissza-
fizetésre került egy 60 milliót meghaladó összeg. 

 
Elszámolás és zárás alatt lévő 

projektek 
Összesen 14 olyan pályázatot említett a pol-

gármester, amik már elszámolás vagy zárás 
alatt vannak. Rögtön az elején fontos megem-
líteni, hogy ezeknek jelenleg is folyik az átvilá-
gításuk, a pénzügyi adatok és a projektek álla-
pota napról napra változik. Lapunk korlátozott 
terjedelme miatt csak a legjelentősebbeket em-

lítjük, mint például az EFOP-2.1.2-16-2017-00026 
„Gyerekesély infrastruktúra” címűt, amire közel 
100 millió forint volt az elnyert támogatás ösz-
szege. Ebből a pénzből valósult meg az úgyne-
vezett „R-épületnek” a felújítása, amit jelen pil-
lanatban úgy ismerhetnek a helyiek mint a 
Szerencsi Közösségi Ház. A polgármester hang-
súlyozta, hogy szabálytalanság miatt közel 25 
millió forintot vissza kellett fizetnie az előző ön-
kormányzati vezetésnek. Ez abból adódott, 
hogy mindössze egy kivitelező nyújtott be pá-
lyázatot, a közbeszerzésnél viszont kikötés volt, 
hogy ettől többre lett volna szükség. Az EFOP-
1.4.2-16-2016-00021 „Út a jövőbe” nevű pályá-
zat támogatási összege fél milliárd forint volt. 
Ezt többek között új bútorokra, informatikai 
eszközökre, különböző szűrővizsgálatokra lehe-
tett költeni. Ezt az önkormányzat saját erőből 
is támogatta majdnem 87 millióval. A projekt-
ben megközelítőleg 148 millió forintot nem si-
került felhasználnia az előző vezetésnek.  
Az EFOP-4.1.8-16-2017-00078 „Könyvtári inf-
rastruktúra” című projektre 120 millió volt az el-
nyert támogatás összege, ebből kicsivel több 
mint 43 milliót nem tudtak felhasználni, 21 millió 
forint értékben pedig szabálytalanság volt. Ha 
mind a 14 elszámolás és zárás alatt lévő pro-
jektet nézzük akkor durván 3,7 milliárd forintból 
390 milliót nem tudott az előző városvezetés 
felhasználni, a szabálytalanságok is jelentős mil-
liókat emésztettek fel. 

 
Folyamatban lévő (építés)  

projektek 
A városi tanuszoda és turisztikai központ fej-

lesztésére közel 250 millió támogatást kaptak, 
míg az ESZEI rendelőintézet fejlesztéséhez 190 
millió forintot ítéltek oda, jelenleg a műszaki 
tartalom pontosítása zajlik. Az önkormányzati 
épületek energetikai korszerűsítése is fontos 
projekt, amely a Cukormúzeum és a volt TIGÁZ 
épület korszerűsítésére irányul, több mint 143 

Közmeghallgatást tartott decem-
ber 3-án Szerencs Város Önkormány-
zatának Képviselő-testülete.

Az élő közvetítést több százan követték online

SZERENCSI KÖZMEGHALLGATÁS
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millió forint támogatással, azonban a műszaki 
tartalom módosítása és a helyszínek pontos 
meghatározása még folyamatban van. Ezen fe-
lül a belterületi utak, például a Szűk utca és a 
Rákóczi Zsigmond tér felújítására majdnem 100 
millió forintot nyertek. A szennyvízelvezetési és 
tisztítási rendszerek modernizálása is kiemelt 
jelentőségű, a telep korszerűsítésére két KEHOP 
projekt keretében összesen 11 milliárd forintos 
támogatást ítéltek meg. Emellett kormányzati 
támogatással épül egy új üveggyapotgyár a Déli 
Ipartelepen, a beruházó a PIMCO Kft., amely a 
Masterplast és Selena csoport tulajdonában 
van. A tervezett éves kapacitás 19 ezer tonna, 
a technológiai telepítés és tesztgyártás 2025 el-
ső felében várható. Az üzem energiaellátását 
korszerű napelemrendszer biztosítja, és a fejlett 
technológia révén mintegy 100 munkahelyet te-
remt a térségben. 

 
A 2024-2029-es önkormányzati 

ciklus kiemelt feladatai 
Kiss Attila kitért arra, hogy szükséges az ak-

tuális és pontos gazdasági helyzet feltérképe-
zése, valamint a működés stabilizálása, különö-
sen gazdasági szempontokból. A gazdasági 
program ismertetése 2025. április 1-jéig várat 
magára, ezért rövidtávú célokat kell meghatá-
rozni a költségvetés elfogadásáig. Hosszabb tá-
von elengedhetetlen egy átfogó gazdasági stra-
tégia kidolgozása és meghirdetése, amely reális 

célokat tűz ki az önkormányzat és a város jö-
vőjére vonatkozóan. Fontos a képviselő-testület 
támogatásának megszerzése és megtartása, 
valamint a városlakók bizalmának elnyerése, 
még a nehéz döntések esetében is. 

 
Lakossági kérdések, hozzászólások 

Az első lakossági felszólaló a Fecskés telepü-
lésrészről vetett fel több problémát. Elsőként a 
lakcímekkel kapcsolatos rendezetlenségekre 
hívta fel a figyelmet, ugyanis a szomszédja be-
jelentése miatt az ő lakcímkártyájuk érvényte-
len lett. Ez nemcsak adminisztratív problémákat 
okoz, hanem gyakorlati gondokat is, például a 
postai küldemények kézbesítésében. Emellett 
megjegyezte, hogy a tulajdoni lap szerinti címük 
sem egyezik a tényleges lakcímükkel, és érdek-
lődött a lakcímrendezés várható ütemezéséről, 
valamint arról, hogyan fogják értesíteni a köz-
műszolgáltatókat. Válaszként elhangzott, hogy 
önkormányzat minden szükséges adminisztratív 
lépést elvégez, beleértve a tulajdoni lapok  
módosítását, a lakcímkártyák kiadását és a köz-
művek értesítését is. Másik felvetése a Fecské-
sen zajló szennyvízvezeték-építési munkálatok-
kal és a járdák helyreállításával kapcsolatos 
problémákra vonatkozott. Elmondta, hogy a jár-
da egy szakaszát a munkálatok során nem 
megfelelően állították helyre. Szeretné, ha a 
helyreállítást még az aszfaltozás előtt felülvizs-
gálnák, és  egyenes, sima járdaszakaszt alakí-

tanának ki. Az önkormányzat részéről elhang-
zott, hogy felveszik a kapcsolatot az illetékes 
szervezetekkel, és intézkednek. A fecskési ját-
szótéren található fa játékok rossz műszaki ál-
lapotát is szóvá tette, és kérte ezek felülvizsgá-
latát. Tóth István, a Városgazda Nonprofit Kft. 
ügyvezetője válaszként elmondta, hogy nem-
csak a fecskési játszótéren, hanem a város több 
pontján lévő, 15-20 éves fa játékok is rossz ál-
lapotban vannak. Ezek állagmegóvása érdeké-
ben évente festik és javítják a szerkezeteket, de 
átfogó felújításukhoz jelentős anyagi forrásokra 
lenne szükség, amely jelenleg nem áll rendel-
kezésre. Az életveszélyessé vált játékokat vi-
szont lezárják, és szükség esetén elbontják. 

A következő felszólaló az ünnepi díszkivilágí-
tás hiányával kapcsolatban tette fel kérdését. 
Felvetette, hogy évekkel ezelőtt a város kará-
csonyi hangulata ünnepibb volt, és érdeklődött, 
hogy idén számíthat-e a lakosság bármilyen 
díszkivilágításra. A polgármester elmondta, 
hogy a korábban használt égősorok tönkremen-
tek, nem biztonságosak. A város birtokában lé-
vő dekorációs elemek közül több üzemképtelen. 
Bár néhányat közülük felújítottak és kihelyeztek 
a várkertbe és a település más pontjaira, a költ-
ségvetési korlátai nem teszik lehetővé a széles-
körű díszkivilágítás visszaállítását. 

A szerencsi közmeghallgatás teljes egé-
szében megtekinthető a Szerencsi Hírek 
YouTube csatornáján.

A helyi idősek klubjában a megjelenteket Kiss Attila polgármester kö-
szöntötte, aki beszámolóját az önkormányzat a megörökölt nehéz gaz-
dasági helyzetével kezdte. A városvezető részletesen tájékoztatta a jelen-
lévőket, hogy az önkormányzat milyen anyagi helyzetben van. Jelenleg az 
adatgyűjtésre, a kármentésre, a pályázatok sikeres lezárására és elszámo-
lására koncentrálnak. Csak ezt követően fog a városvezető a jövőre nézve 
gazdasági programot hirdetni. A polgármesteri beszámolót követően a 
helyiek tették fel kérdéseiket és fogalmazták meg a javaslataikat. 

Az ondiak aggódnak a helyi óvoda sorsáért, és szeretnék, ha a jövőben 
újra működne, amit az előző önkormányzat idejében bezártak. Kiss Attila 
polgármester válaszként elmondta, hogy Szerencsen a városi fenntartású 
intézményben is csökkent a gyermeklétszám, így az ondi óvoda újranyi-
tása jelenleg nem tűnik valószínűnek, annak ellenére, hogy minden tárgyi 
feltétel adott. Felmerült egy olyan ötlet, hogy az intézményt sérült gyer-
mekek számára speciális ellátással tennék különlegessé. A polgármester 
ígéretet tett arra, hogy alaposan megvizsgálják a kérdést. Az utóbbi idő-
ben egyre több 12 tonnánál nehezebb teherautó halad át Ondon, ami re-
pedéseket okozott néhány ház szerkezetében. A polgármester elmondta, 
hogy a problémáról már tájékoztatták a rendőrséget, akik megkezdték a 
vizsgálatot. A fórumon résztvevők kifogásolták, hogy az utcák kátyúzása 
nem elég gyakori, a játszóterek karbantartása pedig több helyen elmarad. 
Ezen kívül az Ond-Jókai utcában problémát jelent a nem megfelelő csa-
padékvíz-elvezetés. A Fő út és az Ond-Kossuth Lajos utcai átkötő köz mel-
letti fakorlát állapota is rossz, valamint az egyik gyalogosátkelőnél nem 

került vissza a sárga villogó. Kiss Attila hangsúlyozta, hogy az önkormány-
zat a lehetőségeihez mérten mindent megtesz a helyzet javításáért és 
minden esetet kivizsgál. Az ondiak közül többen az orvosi ellátásért is ag-
gódnak, hiszen most jelenleg panasz esetén Szerencsre kell beutazni. Az 
idősek viszont ezt nehezen vagy egyáltalán nem tudják megoldani. Javas-
latként hangzott el, hogy legalább a heti egyszeri orvosi rendelés kérdését 
vizsgálja meg újra az önkormányzat. A jelenlévők közül többen javasolták, 
hogy ha a jövőben végképp nem lehet megoldani az egészségügyi ren-
delést a településen, alakítsák át az egykori orvosi rendelőt egy tájházzá, 
amely turistákat vonzana. A polgármester nyitott volt az ötletre, de kie-
melte, hogy a megvalósításhoz előbb gazdasági stabilitásra van szükség, 
ami az utóbbi években a felelőtlen gazdálkodás miatt nem adott. Elhang-
zott egy javaslat az Ondi Idősek Klubjának külső-belső felújítására is. Kiss 
Attila itt is hasonlóan nyilatkozott, mint a tájház esetében: a jelenlegi gaz-
dasági helyzetben erre nincs lehetőség, de az önkormányzat minden erő-
vel azon dolgozik, hogy a jövőben megteremtse ennek feltételeit.

Szerencs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
december 2-án lakossági fórumot tartott Ondon.

ONDI LAKOSSÁGI FÓRUM

A fórum végén a megjelentek kérdezhettek
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Utoljára 2019-ben rendeztek a Rákóczi-várban ilyen versenyt, akkor a 
még a Szerencsi Rászorultakért Alapítvány támogatásával. Az idén a Ha-
lász Cukrászda vállalta fel ennek a versenynek a szakmai részét, a szer-
vezésben sokat segített a Szerencsi Adventi Kavalkád csapata is. 

„Formailag az volt a kikötés, hogy minimum 16 szeletes tortát kell ké-
szíteni. Érkeztek szögletes, kerek, illetve kétemeletes édességek is” – 
mondta Király Judit, a Szerencsi Művelődési Központ és Könyvtár igazga-
tója. A versenykiírásban előre meghatározták, hogy az elkészült alkotá-
soknak a következő alapanyagok közül legalább hármat kötelezően tar-
talmaznia kellett: méz, fahéj, dió, sütőtök, mák, gesztenye, narancs vagy 
kandírozott gyümölcs. Szintén kötelező volt a pontos receptet mellékelni, 
elsősorban az allergén összetevők miatt. Összesen 29 darab torta érkezett 
a versenyre, amiket végül szakmai zsűri pontozott. Az eseményt jótékony-
sági céllal rendezték meg, az édességeket a két helyi idősotthon lakóinak, 
valamint a városi nyugdíjas kluboknak ajánlották fel. „Korábban is ez volt 
a cél, hogy a szépkorúaknak adjuk a tortákat, mert ők többségében nem 
tudnak eljönni a mi rendezvényeinkre, és így egy kicsit az ünnep hangu-
latát becsempésszük a mindennapjaikba” – zárta gondolatait Király Judit.  

Kádár Ferenc mestercukrász, a szakmai zsűri egyik tagja érdeklődé-
sünkre elárulta, hogy általánosságban finom torták érkeztek, bár termé-
szetesen voltak gyengébben sikerült édességek is. Török Zsuzsanna, ezüst-
koszorús mestercukrásszal kiegészülve elsősorban az ízek harmóniájára 
figyeltek: a krémnek és a piskótának összhangban kellett lenni. A zsűri 
szerint a legtöbb induló betartotta a karácsonyi alapanyagok használatá-
nak kritériumait. Az olyan téli hozzávalók, mint a mák, dió, gesztenye és 
aszalt szilva, szinte minden tortában megjelent. Összességében a zsűri 
elégedett volt a versenyzők teljesítményével. 

A zsűri pontozása alapján a legfinomabb édesség díját a Szerencsi Járási 
Hivatal Gyámügyi Osztályának csokis, narancsos és gesztenyés tortája 
nyerte el. A második helyezett Trestyánszky Nándor narancsos diótortája 
lett. A harmadik helyre a Szerencsi Vasutasok csapata került, akik geszte-
nyés, narancsos és diós süteményt készítettek. Különdíjat kapott az Or-
szágos Mentőszolgálat Szerencsi Orvosi Ügyeletének mákos guba édes-
sége, valamint a Szerencsi Tankerületi Központ karamellás túrótortája, 
amelyet narancs kocsonyával tettek különlegessé.

A Szerencsi Adventi Kavalkád jótékonysági tortasütő 
versenyét december 8-án rendezték meg.

ÖT ÉV UTÁN UTÁN ÚJRA TORTAVERSENY

A győztes torta

2024. ÉV VÉGI MISEREND 
 
Szerencsi Kisboldogasszony római katolikus templom 
December 24., 17 óra – Vigília mise 
December 25., 17 óra – Karácsony ünnepe 
December 26., 17 óra – Karácsony másodnapja 
December 31., 17 óra – Év végi háladadás 
Szerencsi Munkás Szent József-templom 
December 24., 24 óra – Éjféli szentmise 
December 25., 9.30 óra – Karácsony ünnepe 
December 26., 9.30 óra – Karácsony másodnapja 
Ondi Magyarok Nagyasszonya római katolikus templom 
December 25., 9.30 óra – Karácsony ünnepe 
Szerencsi református templom 
December 20., 18 óra – Bűnbánati istentisztelet 
December 21., 18 óra – Bűnbánati istentisztelet 
December 22., 10 óra – Advent negyedik vasárnapja 
December 23., 18 óra – Bűnbánati istentisztelet 
December 24., 15 óra – Karácsonyi szenteste 
December 25., 10 óra – Úrvacsorás ünnepi istentisztelet 
December 26., 10 óra – Ünnepi istentisztelet 
Ondi református templom 
December 22., 14.30 óra – Advent negyedik vasárnapja 
December 23., 17 óra – Bűnbánati istentisztelet 
December 24., 17 óra – Karácsonyi szenteste 
December 25., 14.30 óra – Úrvacsorás ünnepi istentisztelet 
December 26., 14.30 óra – Ünnepi istentisztelet 
Szerencsi Istenszülő Elhunyta Görögkatolikus Templom 
December 21., 14 óra – Karácsonyi lelki nap 
December 22., 9 óra – Szent liturgia 
December 24., 18 óra – Ünnepi szent liturgia 
December 25., 9 óra – Ünnepi szent liturgia 
December 26., 9 óra – Ünnepi szent liturgia 
December 29., 9 óra – Szent liturgia 
December 31., 16 óra – Hálaadó szent liturgia

Az adományozási akció célja az emberi szolidaritás érzésének erősítése, 
valamint példamutatás a helyi közösségek számára. Az egyesület évekkel ez-
előtt kezdődött hagyományát vitte tovább ezévi ünnepi időszakban. A hús-
véti időszak mellett karácsony közeledtével minden évben támogatják a cse-
kély jövedelmű, szerényebb körülmények között, többségében magányosan 
élő szerencsi és ondi lakosokat. Ezúttal a családok élelmiszer vásárlási utal-
ványt kaptak, amit az érintettek, a kiskereskedelemben dolgozó helyi vállal-
kozóknál az általuk legszükségesebb termékekre költhették az összeget. Az 
advent idején növekvő fényben a családok örömmel fogadták a támogatást.

2024. december 8-tól élelmiszer utalványokkal igyeke-
zett segíteni nehéz sorsú szerencsi és ondi családoknak 
a közelgő ünnepek alkalmával a Szeretlek Szerencs Egye-
sület tagjai.

UTALVÁNYOKAT OSZTOTTAK

Az egyesület nevében utalványokat osztottak dr. Bobkó Géza, Rábai-
né Végh Anett és Kun Dávid



A megjelenteket Kiss Attila polgármester kö-
szöntötte, aki személyes emlékekkel és elismerő 
szavakkal méltatta a művésztanárt. Felidézte, 
hogy lánya egykor tőle tanult rajzot, és a tanár-
nő odaadása, szeretete, valamint a művészet 
iránti lelkesedése milyen nagy hatással volt a 
gyermekére. A polgármester ezután kiemelte a 
művésztanár Zemplénhez való kötődését, amely 
erősen tükröződik műveiben, hiszen alkotásai 
nagy része ezen táj szépségét és hangulatát ra-
gadja meg. Elismeréssel szólt a kiállításról, hang-
súlyozva, hogy bár nem szakértő a művészet te-
rén, a képek nagyon tetszenek neki. 

Ezt követően Mezei Zsuzsanna művésztanár 
méltatta az alkotó határozott, de lírai személyi-
ségét, amely művészetében is visszatükröződik. 
Dicsérte a képek kiváló kompozíciós megoldá-
sait és az érzelmek kifejezését, valamint a szí-
nek és technikák gazdag használatát, amelyek 
a természet szépségét és hangulatát ragadják 
meg. Részletesen kitért a tájképek zöld színkav-
alkádjára és a csendéletek nyugalmára. Méltat-
ta a spakli- és ecsethasználattal készült műve-
ket, valamint az expresszívebb stílusú 

tájképeket is. Hangsúlyozta az alkotó sokolda-
lúságát és fejlődését a különböző irányzatok-
ban, és párhuzamot vont híres európai művé-
szek munkásságával is. 

Matuscsákné Jobbágy Erika 1985-ben szer-
zett pedagógusi diplomát a Győri Tanítóképző 
Főiskolán. Tíz év tanítói munka után nem ta-
gadta meg gyermekkori álmát ezért 1995-ben 
a Nyíregyházi Tanárképző Főiskolán elvégezte 
a rajzszakot, majd 2014-ben megszerezte a 
mestertanári diplomát is. Nyugdíjba vonulásáig 
a Bolyai János Katolikus Általános Iskola és a 
Bocskai István Katolikus Gimnázium és Techni-
kumban tanított. Több alkalommal vett részt a 
Közép-európai Művésztelep munkájában, ahol 
Gedeon Zoltán grafikus, festőművész a plein air 
festészet felé irányított a figyelmét. A plein air 
festészet (francia kifejezés, jelentése: „szabad-
ban” vagy „a szabad levegőn”) olyan művészeti 
irányzat, amelynek lényege, hogy a festők köz-
vetlenül a természetben, a szabadban alkotják 
meg műveiket, a helyszínen látott tájak, fény-
viszonyok és atmoszféra közvetlen megörökí-
tésével. 2023-tól tagja a BAK Képzőművészeti 

Egyesületnek, 2005-től a Magyar Rajztanárok 
Országos Egyesületének, 2002-től a Rajztanárok 
Zempléni Alkotó Körének, melynek tagjaival 
rendszeresen részt vesz különböző kiállításon 
és alkotótáborban. Pedagógus rajztanári mun-
kájáért 2004-ben a Belügyminiszter elismerő 
tárgyjutalomban részesítette. A 2007-es Zemp-
léni Nyári Tárlaton a szerencsi vállalkozók külön 
díját, 2014-ben pedig Szerencs város díját is ne-
ki ítélték oda. 2021-ben az Emberi Erőforrások 
Minisztériuma a Pedagógus Szolgálati Emlékér-
met adományozta Matuscsákné Jobbágy Erika 
részére. A megnyitón zongorán közreműködött 
Szirmai Andrea és Matuscsák Anett.

Gondolatok képekben címmel nyílt kiállítás Matuscsákné Jobbágy Erika 
művésztanár képeiből. A szerencsi Rákóczi-vár Árkád terme a november 29-
ei megnyitón megtelt egykori kollégákkal, barátokkal, családtagokkal és ta-
nítványokkal.

GONDOLATOK KÉPEKBEN

Matuscsákné Jobbágy Erika a kiállításmegnyitón
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A stúdió 2017 szeptemberében indult, amikor a Szerencsi Hírekben fel-
hívást tettek közzé a rajzolni és festeni vágyó felnőttek számára – kezdte 

a beszámolójában Schlosserné Báthory Piroska, a stúdió vezetője. Kezdet-
ben 14 alapító taggal működtek, de a közösség az évek során új tagokkal 
bővült, nemcsak Szerencsről hanem a környező településekről is. A tagok 
között nyugdíjasok és aktív dolgozók egyaránt megtalálhatók, akik szá-
mára a művészet a kikapcsolódás, feltöltődés, és az önkifejezés eszköze. 
A stúdió célja, hogy tagjai újra felfedezhessék a kreatív tevékenységek 
örömét, és hogy támogassa őket az alkotói fejlődésben. A stúdió heti 
rendszerességgel, hétfő délutánonként találkozik a szerencsi Rákóczi-vár-
ban. Az elmúlt években a rajz- és festőtechnikák alapjainak elsajátítása 
után a tagok egyre bátrabbak és önállóbbak lettek.  

Az elkészült munkák közös kiállításokon kapnak bemutatási lehetősé-
get, amelyek a város napja rendezvénysorozatának részeként kétévente 
kerülnek megrendezésre. Az első közös kiállításra 2019-ben került sor, 
amely nagy sikert aratott. A pandémia időszaka alatt az alkotások online 
bemutatása biztosította, hogy a közösség aktivitása ne szakadjon meg. 
Az idei évben ismét személyes tárlat nyílt, amelyen sok új művet mutattak 
be. A stúdió tagjai közül többen egyéni kiállításokat is szerveztek: Takácsné 
Kovács Katalin a szerencsi Rákóczi-várban, Ficsor Györgyné Katalin Ondon 
tartotta, Kovács Tibor pedig Bodrogkeresztúron mutatta be munkáit. A 
közösség évente egyhetes alkotótáborokat is szervez, ahol a tagok fest-
ményekkel gazdagítják a város és környékének látványvilágát, valamint 
egyéni stílusukat is tovább fejlesztik. 

A Szerencsi Képzőművészeti Stúdió szeretettel vár mindenkit, aki sze-
retne részt venni a rajzolás és festés világában. A csoport tagjai nemcsak 
szakmai fejlődést, hanem összetartó közösséget is találnak itt, ahol az al-
kotás és a barátság kéz a kézben jár.

Az előző lapszámainkban már bemutattuk a Szerencsi 
Művelődési Központ és Könyvtár égisze alatt működő 
közösségek közül a Városi Nyugdíjas Klubot, az Öreg a 
Nénikéd Klubot és a Nyárutó Klubot. A bemutatás sorá-
ban most a Szerencsi Képzőművészeti Stúdióról olvas-
hatnak, amely a művészet iránt érdeklődők és alkotni vá-
gyók találkozóhelye. Cikkeink célja, hogy az intézmény 
által kínált lehetőségeket teljes körűen bemutassuk, és 
ezáltal ösztönözzük az új tagok csatlakozását.

EGY HELY, AHOL AZ ALKOTÁS ÖSSZEKÖT

A tagok minden hétfő délután találkoznak a szerencsi Rákóczi-vár Kaszi-
nótermében



VÍZSZINTES: 1. A beküldendő megfejtés első ré-
sze. 11. Döfő, bökő. 12. A török nyelvek egyikét beszélő 
nép tagja. 13. A fősor második része. 14. Rágcsálni 
való sós pálcika. 15. Szeszes italt hamisít. 17. Német és 
francia autójelzés. 19. Nyomás páratlan számú betűi! 
20. Erdei fafaj. 21. Felülütés kártyajátékban. 23. A kén 
és nitrogén vegyjele. 24. Borvidékek ültetvényeik. 25. 
A conto rövidítése! 27. Belevág, elszánja magát. 28. 
Kettős betű. 29. Kávépor márka. 31. Labdát, korongot 
továbbit. 32. Mozik közepe! 33. …olút: teljes, tökéle-
tes. 35. Tok szélei! 36. Névelővel: próba a dinnyén. 37. 
…ogén: fejlődési rendellenességet okozó. 40. Dohány-
bolt. 42. Sárgásfehér szőrű, alul fehér lábú ló.  
FÜGGŐLEGES: 1. Melegként érzékelhető energia. 2. 
Aranykorona rövidítése. 3. Éjszakai pihenőjét tölti. 4. 
Gépet működtet, irányít. 5. Női utónév. 6. Törővas kö-
zepe! 7. A szén és kálium vegyjele. 8. Félig sarjad! 9. 
Háromatomos oxigén módosulat. 10. Ügyeletes, szol-
gálattevő az iskolában. 15. Szélein vés! 16. Nyelvünk 
érzékeli. 18. Segít fölvenni a kabátját. 21. Bolt. 22. -ról, 
-… 24. Nyakmelegítő ruhaféleség. 25. A fősor har-
madik, befejező része. 26. Gyümölcsből, korpából 
főzött savanyú leves. 28. A … Jecírá az Alkotás köny-
ve. 30. Izzómárka. 32. Település Baranya megyében. 
34. Hús sütésekor keletkező lé. 36. Az argon és eins-

teinium vegyjele. 38. …ra: a római pápa hármas koronája. 39. Oklevél rövidítése. 41. Kívül a szélein!

KERESZTREJTVÉNY

Előző rejtvényünk megfejtése: „A fára nem aggatunk műanyag égőket.” A szerencsés nyertes: Hutka Barbara. Megfejtőnk 1 db csokoládé 
csomagot kap ajándékba. A nyeremény átvehető a Szerencsi Polgármesteri Hivatal ügyfélszolgálatán. A fenti rejtvény megfejtését 2025. január 
23-ig postázzák címünkre (3900 Szerencs, Rákóczi út 89.) vagy adják le a Szerencsi Polgármesteri Hivatal recepcióján. A keresztrejtvény helyes 
megfejtői között 1 db 6.000 forint értékű csokoládécsomagot sorsolunk ki.
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Kos: III. 21. – IV. 20. 
Januárban energiád és lelkesedésed 
segít új célok megvalósításában. Fi-

gyelj arra, hogy ne vidd túlzásba, és hagyj 
időt a pihenésre is. Egy váratlan találkozás roman-
tikus vagy szakmai lehetőséget hozhat. 

 
Bika: IV. 21. – V. 20. 
Stabilitásra és biztonságra törekedsz, 
ami most különösen fontos lesz szá-

modra. Pénzügyi ügyeid kedvezően ala-
kulnak, de légy óvatos a nagyobb kiadásokkal. Egy 
régóta halogatott döntés végre megoldódhat. 

 
Ikrek: V. 21. – VI. 21.  
Kommunikációs képességeid révén si-
keresen megoldasz egy régi problé-

mát. A kapcsolataidban javulás várható,  
ha nyitottan állsz a másik félhez. Január remek al-
kalom arra, hogy új dolgokat tanulj. 

 
Rák: VI. 22. – VII. 22. 
Érzelmi életed kiegyensúlyozottabbá 
válik, ami nagy megnyugvást hoz. Csa-

ládi ügyek kerülnek előtérbe, ahol fontos 
szereped lesz. Hallgass az intuíciódra, mert jó 
irányba terelhet. 

Oroszlán: VII. 23. – VIII. 23. 
Karrieredben új lehetőségek bonta-
kozhatnak ki. A hónap közepén fontos 

döntést kell hoznod, ami hosszú távon ki-
fizetődő lesz. Ne hagyd, hogy az apró konfliktusok 
elvonják a figyelmed a nagyobb céljaidról. 

 
Szűz: VIII. 24. – IX. 23.  
Január a tervezés és szervezés idősza-
ka lesz számodra, ami előreviszi a pro-

jektjeidet. A részletekre való odafigyelé-
sed most különösen hasznos lesz. Egészséged 
érdekében ne feledkezz meg a mozgásról. 

 
Mérleg: IX. 24. – X. 23.  
Kapcsolataidban a harmónia és az 
egyensúly kerül előtérbe, de néhány 

régi sérelem is felszínre kerülhet. Pénzügyi 
szempontból pozitív változások várhatók, különö-
sen, ha bátran vállalod az új lehetőségeket.  

 
Skorpió: X. 23. – XI. 22. 
Intenzív érzelmek és mély felismerések 
jellemzik ezt a hónapot. Egy régi prob-

léma megoldódhat, ami felszabadító ér-
zést hoz. Légy nyitott az új kapcsolatokra, mert 
egy fontos szövetség alakulhat ki. 

Nyilas: XI. 23. – XII. 21. 
Optimizmusod és kalandvágyad segít 
leküzdeni az akadályokat. Utazás lehe-

tősége merülhet fel, ami hosszú távon is 
hasznos lehet. Tartsd szem előtt a pénzügyi ter-
vezést, hogy elkerüld a túlzott költekezést. 

 
Bak: XII. 22. – I. 20. 
Karrieredben új kihívásokkal találkoz-
hatsz, de szorgalmad és kitartásod 

meghozza a gyümölcsét. A magánéleted-
ben fontos beszélgetések zajlanak, amelyek meg-
erősíthetik a kapcsolataidat. Pihenj eleget! 

 
Vízöntő: I. 21. – II. 19. 
Új ötleteid és terveid most szárnyal-
hatnak, különösen, ha másokkal 

együtt dolgozol rajtuk. A baráti kapcso-
latok és közösségi események fontos szerepet ját-
szanak a hónapban. 

 
Halak: II. 20. – III. 20. 
Érzelmi mélységed és empátiád most 
különösen erős, ami segít mások támo-

gatásában. Egy új lehetőség szakmai vagy 
személyes területen váratlanul feltűnhet. Ne hagyd 
figyelmen kívül a saját szükségleteidet sem.

Szerencsi Hírek 2025. januári horoszkóp
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